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BRATISLAVA ROZKVITLA, PRIBUDNE AJ KVETINOVÁ PYRAMÍDA 
 Hlavné mesto budú toto 
leto krášliť kvetináče na stĺpoch 
verejného osvetlenia. Na prvé 
dve lampy bola kvetinová výzdo-
ba umiestnená za prítomnosti 
primátora Bratislavy Andreja 
Ďurkovského. Až 169 kvetináčov 
s kvetmi má vizuálne spríjem-
ňovať ulice Bratislavy. Pre tento 
krok - umiestniť výzdobu na 
stĺpy verejného osvetlenia - sa 
mesto rozhodlo kvôli krádežiam 
letničiek, ktoré boli vysádzané 
na verejných priestranstvách v 
predchádzajúcich rokoch.
 Muškáty, surf ínie a 
plektrantusy, ktoré sú vysadené 
v nových kvetináčoch, kvitnú od 
mája až do neskorej jesene. Kveti-
náče sú umiestnené vo výške dvoch 
metrov, aby boli chránené pred 
prípadnými vandalmi. Strategické 
umiestnenie ich zároveň chráni 
vďaka kamerovému systému, kto-
rým sú monitorované. O zálievku 
sa postará spoločnosť Kulla, ktorá 
bola vybratá ako víťaz verejného 
obstarávania na kvetinovú výzdo-
bu.

VZNIKNE PRÍSPEVKOVÁ ORGANIZÁCIA MESTSKÉ DIVADLO 
PAVLA ORSZÁGHA HVIEZDOSLAVA
 Mestské zastupiteľstvo 
po vyše hodinovej diskusii 
schválilo s účinnosťou od 1. 
januára 2010 zriadenie prí-
spevkovej organizácie Mestské 
divadlo Pavla Országha Hviez-
doslava. Zároveň odsúhlasili 
Zriaďovaciu listinu a uložili 
primátorovi Andrejovi Ďurkov-
skému zabezpečiť vyhlásenie 
výberového konania na post 
riaditeľa. Cieľom je udržať 
tento jedinečný priestor pre di-

vadelné projekty a otvoriť nový 
priestor pre mestskú divadelnú 
scénu.
  Poslanec Štefan Holčík 
však v rozprave uviedol, že zria-
dením príspevkovej organizácie 
vzniknú zbytočné náklady, a pre-
to by mesto malo zabezpečovať 
divadlo „dodávateľským spô-
sobom“. Podľa poslanca Mateja 
Landla všetky väčšie európske 
kultúrne mestá financujú svoje 
mestské divadlá so stabilným 

súborom. Podporil zriadenie 
mestského divadla s tým, že ide 
o „historický krok“. Na kultúru by 
podľa neho mali prispievať aj de-
veloperi.  Milan Ftáčnik navrhol 
zobrať materiál len na vedomie 
a rozhodnúť o zriadení príspev-
kovej organizácie po vyjasnení 
ekonomických otázok.

(pokračovanie na str. 2)
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(dokončenie zo str. 1)
 Kvetináče majú na boku 
otvor, do ktorého sa naleje voda. 
Ak jej bude priveľa, vytečie iným 
otvorom. Zálievka sa bude robiť 
raz do týždňa – kvetináče sú uspô-
sobené tak, aby kvetom takáto vla-
ha postačovala.
 Náklady na novú kve-
tinovú výzdobu v kvetináčoch 
predstavujú sumu vo výške 71 172 
€. Celkové tohtoročné náklady na 
sadenice, údržbu kvetov, osadenie 
kvetináčov, jesennú demontáž a 
uskladnenie sú 30 336 €.
 Kvetináče môžete vidieť 
na Hlavnej stanici (22 ks), Kollá-
rovom námestí (24 ks), Námestí 
SNP (15 ks), Obchodnej ulici (19 
ks), Trojičnom námestí (5 ks), 
Župnom námestí (20 ks), Klobuč-
níckej (7 ks), pred Starou tržnicou 
(6 ks), na Františkánskom námestí 
(6 ks), Hodžovom námestí (17 ks), 
Laurinskej (6 ks), Bajkalskej (20 ks) 
a pred Bibianou (2 ks).
 Pokusne umiestni mesto 
v tomto týždni na Hlavné námestie 
aj kvetinovú pyramídu. Primátor 
povedal, že ak budú na ňu dobré 
ohlasy, čo znamená, že ju neroz-
kradnú, tak takéto pyramídy pri-
budnú aj do iných častí mesta.
 Momentálne je už ukon-
čená aj revitalizácia Hodžovho 
námestia. Hlavné mesto sem 
osadilo 130 stĺpikov, ktoré majú 
zabrániť nežiaducemu parkovaniu. 
Vymenené boli i lavičky a koše, na-
miesto starých pribudlo 38 lavičiek 
viedenského typu. Do kvetináčov, 
ktoré sú na námestí, boli vysedené 
letničky. 
 Minulý rok sa revitalizo-
val aj stredový pás na Trnavskej 
ulici. Podľa mesta ide o dopravný 
ťah, ktorý patril k najkrajším plo-
chám prícestnej zelene. V rámci 
revitalizácie sem bolo vysadených 
niekoľko desiatok stromov a viac 
ako 300 kríkov. Realizačné financie 
vo výške 120 000 € zaplatila spo-
ločnosť Slovnaft.

Veronika Ševčíková

BRATISLAVA 
ROZKVITLA 

FOTO: Miroslav Košírer

NOVÁ VÝSADBA V ULICIACH STARÉHO MESTA
 Koncom mesiaca apríl 
v uliciach Starého Mesta pribudli 
nové stromy. Výsadba bola zväč-
ša realizovaná na miestach, kde 
v minulosti museli byť odstránené 
stromy s nevyhovujúcim zdravot-
ným stavom. Takto boli nahradené 
lipy na Škarniclovej ulici za mladé 
hraby, na ulici Na Kalvárii bola vy-
sadená lipa, na Židovskej a Múzej-
nej ulici boli nevyhovujúce stromy 
nahradené javormi a na Staromest-
skej ulici mladými hlohmi. 
 Ďalšie stromy boli vy-
sadené na Banskobystrickej uli-
ci, Židovskej ulici a v objektoch 
materských škôl na Búdkovej, 
Gorazdovej, Malej a Kuzmányho 
ulici. Celkovo bolo vysadených 26 
ks mladých stromov a 70 ks kríkov 
v hodnote cca 18 000 €, pričom 
uvedená suma zahŕňala aj práce 
súvisiace s odstraňovaním starých 
pňov a koreňov z plôch určených 
na výsadbu. 

(pk)

Z MÁJOVÉHO ROKOVANIA MESTSKÉHO ZASTUPITEĽSTVA
 Budúcnosť Mestského divadla Pavla Országha Hviezdoslava, voľba nového mestského kontrolóra i  program rozvoja Bratislavy boli 
najdôležitejšími témami májového zasadnutia bratislavského mestského parlamentu. Poslanci schválili Záverečný účet mesta za minulý rok a 
podporili aj vznik Krízového centra v Petržalke.

(dokončenie zo str. 1)

VZNIKNE PRÍSPEVKOVÁ ORGANIZÁCIA MESTSKÉ 
DIVADLO PAVLA ORSZÁGHA HVIEZDOSLAVA

 Na dokončenie rekon-
štrukcie a  kúpu potrebnej zvu-
kovej, svetelnej a komunikačnej 
techniky je potrebných ešte 1,2 
mil. eur. Prevádzka divadla si 
ročne   vyžiada vyše milión eur. 
Primátor Andrej Ďurkovský 
informoval, že hoci sa s prevádz-
kou divadla začne až v budúcom 

roku, už počas tohtoročného 
leta sa v priestoroch divadla 
uskutočnia viaceré predstavenia 
v rámci Kultúrneho leta. 

Hlasovanie - PRÍTOMNÝCH: 
69 poslancov, ZA: 47, PROTI: 
12, ZDRŽALO SA: 10.

O BUDÚCNOSTI  PKO OPÄŤ V JÚLI 
 Riešenie budúcnosti 
Parku kultúry a oddychu sa opäť 
posúva. Koncom apríla mestské  
zastupiteľstvo zaviazalo primá-
tora Andreja Ďurkovského, aby 
požiadal staromestský stavebný 
úrad o zrušenie búracieho po-
volenia PKO, a aby urobil všetky 
potrebné kroky k vypovedaniu 
zmluvy o spolupráci medzi 
mestom a investorom z júna 
2006. Vedenie mesta si v rámci 
plnenia uznesenia dalo vypra-
covať právnu analýzu, pretože 
ako uviedol primátor Ďurkovský 
„chce konať v zmysle zákona a 
vyhnúť sa prípadným škodám 
pre mesto“. Ako vyplýva z pred-
loženej právnej analýzy, keďže 
došlo k zastaveniu búracích 
prác a obe strany naďalej rokujú, 
hlavné mesto v súčasnosti nemá 
zákonný či zmluvný dôvod, na 
základe ktorého by mohlo od-
stúpiť od zmluvy. Odstúpenie 
by mohlo pre mesto znamenať 
viacero problémov – napríklad 
investor by si mohol nárokovať 

vrátenie časti kúpnej ceny či ná-
hradu vzniknutej škody.
 Podľa Jozefa Augustína 
(KDH) ide v súvislosti s PKO 
o „politickú  agendu s cieľom 
zviditeľniť sa“. Ján Budaj (DÚ) 
obvinil primátora, že nerešpek-
toval uznesenie a prekročil svoje 
právomoci.  Andrej Ďurkovský 
to odmietol a zopakoval, že 
keby nebol zasiahol, PKO by už 
dnes nestálo. Zároveň opätovne 
zdôraznil, že keby nebolo mesta, 
PKO by už dávno zbúrali. 
 Podľa riaditeľky magis-
trátu Anny Pavlovičovej bude 
vypracovaná aj ďalšia analýza. 
Poslanci Informáciu - právnu 
analýzu vyhodnotenia dôsled-
kov plnenia uznesenia o PKO,  
zobrali na vedomie. O budúc-
nosti PKO, ale aj kultúry v mes-
te, budú diskutovať na júlovom 
zasadnutí.

Hlasovanie - PRÍTOMNÝCH: 
58 poslancov, ZA: 57, PROTI: 
0, NEHLASOVAL: 1.

MESTO VLANI HOSPODÁRILO S PREBYTKOM

 Hlavné mesto Bratislava 
hospodárilo v minulom roku s 
prebytkom vyše 10,5 mil. eur. 
Vyplýva to zo Záverečného 
účtu za rok 2008, ktorý schválilo 
mestské zastupiteľstvo. Najviac 
z týchto prostriedkov (6,4 mil. 
eur) pôjde do rezervného fondu 
a do fondu rozvoja bývania (2,8 
mil. eur). Milan Ftáčnik (bez PP) 
navrhol presunutie 0,3 mil. eur 
z rezervného fondu do fondu 
statickej dopravy. Tento návrh 
však podporilo iba 28 zo 67 
prítomných poslancov. Naopak, 

mesto vykryje minuloročnú 
stratu Dopravného podniku 
Bratislava vo výške 120 000 eur. 
Podľa Branislava Záhradníka 
(OK) ide o historicky najnižšiu 
stratu mestského dopravcu. 
Stratu sa podľa námestníka 
primátora Milana Cíleka (OK) 
podarilo znížiť v čase, keď bola 
najvyššia cena pohonných látok 
a nezvyšovalo sa cestovné.  

Hlasovanie - PRÍTOMNÝCH: 
69 poslancov, ZA: 64, PROTI: 
0, ZDRŽALO SA: 5.

BRATISLAVA MÁ NOVÉHO MESTSKÉHO 
KONTROLÓRA

 Poslanci mestského 
zastupiteľstva zvolili za nového 
mestského kontrolóra Bratisla-
vy  Petra Šinályho. Ten získal 
už v prvom kole volieb najviac 
hlasov spomedzi 6 kandidátov. 
V tajnom hlasovaní ho podpo-
rilo 43 poslancov, teda potrebná 
nadpolovičná väčšina. Doteraj-
šia mestská kontrolórka Katarí-
na Kalasová získala 11 hlasov. 
Peter Šinály (bez PP) bol doteraz 
mestským poslancom, a preto na 

jeho miesto bude musieť nastú-
piť náhradník. Plat mestského 
kontrolóra odsúhlasili poslanci 
vo výške 2011 eur. 

Hlasovanie: Viera Bieliková 
- 0 hlasov, Katarína Kalasová  
- 11 hlasov, Jarmila Kiczegová 
– 4 hlasy, Janka Mahďáková 
– 4 hlasy, Daniela Nemcová 
– 0 hlasov, Peter Šinály  - 43 
hlasov.

VYPRACUJÚ „PROGRAM ROZVOJA“
 Mestské zastupiteľstvo 
zobralo na vedomie Informáciu 
o ďalšom postupe pri príprave 
dokumentu „Program hospo-
dárskeho a sociálneho rozvoja 
(PHSR) hlavného mesta SR 
Bratislavy na roky 2010 – 2020“. 
Ambíciou pripravovaného roz-
vojového programu Bratislavy je 
vytvoriť organizačne aj finančne 
realizovateľný program rozvoja s 
maximálnou podporou všetkých 
zainteresovaných partnerov, 
vrátane samospráv jednotlivých 
mestských častí. Pre mesto ju 

vypracuje na základe verejnej 
súťaže Academia Istropolitana 
Nova.  V marci sa  začali práce 
na zbere dát a  dokumentov re-
levantných pre prípravu PHSR 
ako aj ich analýza. Proces tvorby 
PHSR bude po odborných aj 
verejných diskusiách zavŕše-
ný predložením na schválenie 
mestskému zastupiteľstvu v júni 
2010.

Hlasovanie - PRÍTOMNÝCH: 
56 poslancov, ZA: 56, PROTI: 
0, ZDRŽAL SA: 0. 

MESTO NECHCE 
PREBYTOČNÝ MAJETOK 
MINISTERSTVA OBRANY  

 Hlavné mesto Bratislava 
sa nezúčastní na osobitnom 
ponukovom konaní na prevod 
vlastníctva prebytočného majetku 
štátu, ktoré vyhlásilo Ministerstvo 
obrany. Ide o pozemok s výmerou 
535 štvorcových metrov v lokalite 
Vydrica v Starom Meste v hodnote 
518 000 eur a areál bývalej vojenskej 
základne RTH Devínska Kobyla za 
takmer milión eur. Rozhodlo o tom 
mestské zastupiteľstvo. Ako sa 
uvádza v dôvodovej správe, mestský 
parlament ešte v septembri 2005 
neschválil nadobudnutie vojenského 
majetku na Devínskej Kobyle. 
Dva pozemky s prečerpávacími 
stanicami v Devíne nie sú 
majetkovoprávne usporiadané. 
Ďalšie štyri pozemky, na ktorých 
sú vstupné portály, či prečerpávacia 
stanica, sú na liste vlastníctva mesta 
Bratislavy. Usporiadaných nie je ani 
takmer 15 pozemkov v katastrálnom 
území Devínska Nová Ves.

(rm)
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BRATISLAVSKÝ 
DEŇ DETÍ BUDE 

OPÄŤ NA SLOVANE
 V sobotu 13. júna sa na 
futbalovom štadióne ŠK Slovan Bra-
tislava na Tehelnom poli uskutoční 
druhý ročník obľúbenej športovej 
akcie pre rodiny s deťmi - Bratislav-
ský deň detí. Tak ako v minulom 
roku, aj teraz je pre všetkých tých, 
ktorí sa akcie zúčastnia, pripravený 
bohatý celodenný  program plný 
hier, súťaží a zábavy.
 Program začne od 09.00 
Memoriálom Petra Dubovského, 
futbalovým turnajom žiackych ná-
dejí zo Slovenska aj zahraničia. Od 
10.00 sa na ploche štadióna bude 
súťažiť v množstve tradičných aj 
netradičných športových disciplín 
a hier. Futbalové zápasy vrátane 
špeciálneho ihriska na vodný fut-
bal, badmintonové, softtenisové 
a volejbalové ihriská, to je len zlo-
mok z toho, čo na všetkých účast-
níkov čaká. Súťažiť sa bude nielen 
o dobrý pocit zo športovania, ale 
aj o zaujímavé vecné ceny, ktoré 
dostane prvých 400 detí, ktoré 
absolvujú aspoň 5 vybraných in-
dividuálnych súťaží. Každý detský 
účastník dostane jedinečný dip-
lom a bude zaradený do losovania 
o hlavnú cenu,  ktorou bude víken-
dový pobyt vo Valčianskej doline 
v hodnote 331,93 eur. 
 Na svoje si prídu najmä naj-
menší športovci, pre ktorých je pri-
pravený špeciálny program vrátane 
detského ihriska, kúzelníckej „Magic 
show“, maľovania na chodník, det-
skej diskotéky, nafukovacích atrakcií, 
rozprávkových postavičiek či šaša. 
Pre rodičov budú pripravené preba-
ľovacie pulty a dve špeciálne súťaže 
– „o najšikovnejšiu mamičku“ a „o 
najrýchlejšieho otecka“. Rodičia sa 
spoja s deťmi svoju silu a šikovnosť 
v siláckych rodinných disciplínach, 
ktoré sa uskutočnia od 11.30. 
 Podujatie sa koná pod zášti-
tou námestníka primátora Bratislavy 
Tomáša Korčeka. Viac informácií 
o jednotlivých disciplínach a progra-
me nájdete na www.bratislavskyden-
deti.sk. 

(pk)

V PETRŽALKE VZNIKNE „KRÍZOVÉ CENTRUM“
 Mestské zastupiteľstvo 
podporilo realizáciu projektu 
vybudovania Krízového centra v 
bratislavskej Petržalke. Vzniknúť 
by malo v zrekonštruovanom 
objekte bývalej materskej školy 
na Budatínskej ulici. Dočasný do-
mov by tam malo nájsť 80 klientov 
- deti, rodiny alebo fyzické osoby, 
ktoré sa ocitli v krízovej životnej 
situácii. Budova postavená ako 
dočasný objekt v roku 1982 je  
v súčasnosti v havarijnom stave. 
Celkové náklady na projekt sa 
odhadujú na takmer 2 mil. eur. Sa-
mospráva využije na financovanie 
aj prostriedky z Nórskeho finanč-
ného mechanizmu a Finančného 
mechanizmu EHP (1,1 mil. eur) 
a zo štátneho rozpočtu (165 000 

eur). Vyše 800 000 eur poskytne 
hlavné mesto. Koncom apríla 
bola žiadosť o poskytnutie nená-
vratného finančného príspevku 
Výborom pre Finančný mecha-
nizmus  a nórskym ministerstvom 
zahraničných vecí schválená. Krí-
zové centrum bude rozpočtovou 
organizáciou v zriaďovateľskej 
pôsobnosti hlavného mesta. Re-
konštrukcia objektu by mala byť  
ukončená v druhej polovici budú-
ceho roka. 

Hlasovanie - PRÍTOMNÝCH: 
62 poslancov, ZA: 62, PROTI: 0, 
ZDRŽAL SA: 0.

Z MÁJOVÉHO ROKOVANIA MESTSKÉHO ZASTUPITEĽSTVA

PROJEKT OPRAVY STARÉHO 
MOSTA DO KONCA JÚNA  

 Bratislavský Starý most 
má za sebou prieskumné vrty, ktoré 
robili odborníci na pilieroch a most-
ných nájazdoch. Zistili bežné opot-
rebovania i porušenia, ktoré bude 
možné odstrániť prešpárovaním 
a vyčistením pilierov. Na každý z pi-
lierov sa robí samostatná projektová 
dokumentácia. Celý projekt konzul-
tuje spoločnosť METRO, ktorá má 
na starosti opravu mosta, aj s Kraj-
ským pamiatkovým úradom.   
 Projekt opravy Starého 
mosta by mal byť vypracovaný do 
konca júna. Na jeho základe by malo 
byť známe, aký rozsah prác bude po-
trebné urobiť v súvislosti s opravou 
najstaršieho bratislavského mosta. 
Následne sa začne s opravou pilie-
rov, v lete by sa mohlo začať s opra-
vou železničnej časti, potom bude 
nasledovať oprava mostovky. Oprava 
mosta, ktorá si vyžiada takmer 20 
miliónov eur, by mala byť ukončená 
v budúcom roku. 

(rm)

POSLANCI RUŽINOVA NESCHVÁLILI ŠTÚDIU 
MLYNSKÉ NIVY - ZÁPAD 

 Poslanci bratislavského 
Ružinova neschválili čistopis Ur-
banistickej štúdie Mlynské nivy 
– západ. Ide o územie vymedzené 
ulicami Prievozská, Bajkalská, 
Plynárenská a Prístavná. Cieľom 
je premena územia bývalých skla-
dových a výrobných areálov na  
lokalitu s občianskou vybavenos-
ťou a bývaním. Poslanci sa zhodli, 
že územie treba prekvalifikovať na 
rozvojové, neboli však spokojní na-
príklad s podielom zelene. V zóne 
je navrhnutých 22 percent zelene, 

pričom sa uvažuje aj s vytvorením 
parku na Prístavnej ulici, kde sú v 
súčasnosti garáže. Počíta sa aj s 
vybudovaním podjazdu pod Baj-
kalskou ulicou. Cyklistická trasa 
pozdĺž Bajkalskej ulice na Prístav-
ný most do Petržalky by mohla 
byť doplnená navrhovanou trasou 
pozdĺž Prievozskej a Gagarinovej. 
Prepracovaným materiálom sa 
ružinovské zastupiteľstvo bude 
zaoberať na niektorom z nasledu-
júcich zasadnutí. 

OKOLIE LETISKA ČAKAJÚ ZMENY 
 Poslanci miestneho 
zastupiteľstva bratislavskej 
mestskej časti Vrakuňa na mi-
moriadnom rokovaní zobrali na 
vedomie „Urbanistickú štúdiu 
zóny Letisko M. R. Štefánika 
– IV. kvadrant“. Hlavným cieľom 
štúdie je vytvorenie územno-plá-
novacieho podkladu pre spraco-
vanie záväznej územno-plánova-
cej dokumentácie. Okrem areálu 
letiska sú hlavnými charakteris-
tickými prvkami územia v jeho 
okolí diaľnica D1, Malý Dunaj, 
čistiareň odpadových vôd a regi-
onálne biocentrum. Objednáva-
teľom štúdie je spoločnosť Opera 
Reform Investments Limited, 

ktorá vlastní väčšinu pozemkov v 
území. Dôvodom jej vypracova-
nia bola potreba funkčnej zmeny 
a podrobnejšia regulácia. Podľa 
platného územného plánu mesta 
je lokalita považovaná za stabili-
zované územie. Štúdia počíta na-
príklad s vybudovaním distribuč-
ných a veľkoobchodných centier, 
skladov či  logistických centier.  
 Zastupiteľstvo tiež 
odporučilo, aby bol pri riešení 
umiestnenia preložky štátnej 
cesty II/572 uprednostnený prvý 
variant  z Urbanistickej štúdie 
- posunutie do záujmového úze-
mia a odklonenie od obývaného 
územia. 

 VRAKUNSKÝ LESÍK OBNOVIA DO POLOVICE JÚNA
 Do polovice júna potrvá 
obnova Vrakunského lesíka v 
blízkosti ramena Malého Dunaja 
v mestskej časti Bratislava–Vra-
kuňa. V rámci prác, ktoré sa za-
čali v máji, opravia a vybetónujú 
ohnisko, osadia nové lavičky, se-
dačky, stolčeky a plastové koše. 
Na obnovu lesoparku, ktorý sa 
zmení na oddychovo-relaxačnú 
zónu je vyčlenených vyše 32 000 
eur z rozpočtu mestskej časti. 
Cieľom je priniesť Vrakuni  dôs-

tojné miesto na oddych, ktoré 
budú radi navštevovať všetci 
obyvatelia. Po rekonštrukcii 
pribudnú zo strany Brezovej a 
Hradskej ulice ďalšie stĺpiky na 
zabránenie vjazdu motocyklov, 
štvorkoliek a cudzích vozidiel 
do lesoparku, okrem služobných 
vozidiel na údržbu. Ďalej nain-
štalujú dve rampy pred a za láv-
kou pre peších cez Malý Dunaj. 

V PETRŽALKE ŠTARTUJÚ ELEKTRONICKÉ AUKCIE
 Otvorenosť v procese 
verejného obstarávania a transpa-
rentnosť pri nakladaní s verejnými 
zdrojmi sú základnými cieľmi zave-
denia elektronických aukcií v petr-
žalskej miestnej samospráve. Miest-
ny úrad Bratislava-Petržalka pilotne 
štartuje tento, na slovenské pomery 
stále veľmi zriedkavý projekt, pri 
obstarávaní stavebných prác spo-
jených s rekonštrukciou troch 
školských objektov (základná škola 
Lachova, materské školy Bohrova a 
Lietavská). O zavedení elektronic-
kého verejného obstarávania v petr-
žalskej samospráve rozhodli miestni 
poslanci v apríli. Elektronické auk-
cie prispievajú nielen k transparent-
nému obstaraniu tovarov a služieb 

zo strany verejných inštitúcií, ale aj 
k efektívnemu využívaniu verejných 
zdrojov. Skúsenosti z členských štá-
tov Európskej únie hovoria o 10 až 
15-percentnej  úspore financií pri 
použití elektronickej aukcie. Petr-
žalská samospráva počíta v tomto 
roku s obstaraním tovarov, služieb, 
či stavebných prác za 1,3 mil. eur, 
pričom aktívne využitie e-aukcií by 
mohlo prispieť k šetreniu približne 
130 000 eur. Okrem plánovaných 
obstarávaní spúšťa samospráva 
5-miliónový projekt rekonštrukcie 
školských budov – výmena okien, 
dverí, rekonštrukcia striech. V 
tomto prípade je možné dosiahnuť 
úsporu financií až 750 000 eur.

REVITALIZÁCIA BLUMENTÁLSKEJ SA ZAČNE UŽ ONEDLHO
 Projekt s názvom Revi-
talizácia oddychovej zóny Blu-
mentálska, ktorý staromestskí 
poslanci schválili v júni 2008, sa 
bude realizovať pravdepodobne 
počas letných prázdnin. Finanč-
né náklady predstavujú 250 324 
eur. Päť percent uhradí mestská 
časť Bratislava–Staré Mesto, 
95-percent pokryjú štrukturál-
ne fondy Európskej únie. 
 Ministerstvo výstavby 
a regionálneho rozvoja SR vo 
februári 2009 upravilo navrhova-
nú sumu o 61 380 eur. Z finan-
covania totiž vyradilo oplotenie 
stanice regulácie plynu a  úpravu 

kontajnerového stojiska, keďže 
tieto dve položky nesúvisia s po-
trebami širokej verejnosti (slúžia 
iba obyvateľom priľahlých byto-
vých domov). 
 Do piatich mesiacov 
bola mestská časť povinná usku-
točniť verejnú obchodnú súťaž 
na dodávateľa prác. Záujem pre-
javili štyria dodávatelia, ktorí si 
vyzdvihli podklady. Ponuky však 
na miestny úrad Bratislava–Staré 
Mesto doručili iba dvaja. V na-
sledujúcich dňoch sa k priebehu 
súťaže a výberu dodávateľa vy-
jadrí ministerstvo. Následne by 
malo so Starým Mestom podpísať 

zmluvu o poskytnutí nenávratné-
ho finančného príspevku. 
 Cieľom revitalizačné-
ho projektu oddychovej zóny 
Blumentálska je upraviť verejné 
priestranstvo – revitalizovať ze-
leň, parkovú architektúru, drobnú 
mestskú architektúru, chodníky, 
viacúčelové športovisko a detské 
ihrisko tak, aby spĺňali európske 
normy. 
 V súčasnosti značnú časť 
tohto verejného priestranstva vy-
užívajú motoristi na parkovanie 
áut. Je tu málo udržiavaná zeleň, 
ktorá je až na výnimky vysadená 
nekoncepčne. Sú tu staršie i mlad-

šie dreviny a trávniky čiastočne 
zničené bezohľadnými vodičmi. 
Parkový mobiliár je zastaraný, na 
mnohých miestach zničený. Jed-
no multifunkčné športovisko je 
zdevastované, preto ho verejnosť 
nevyužíva. Detské ihrisko je neu-
držiavané a zle umiestnené, preto 
ho rodičia s deťmi nevyhľadávajú. 
Opakovane sa však na mestskú 
časť obracajú s tým, aby priestor 
skultúrnila a vytvorila tak pod-
mienky na jeho užívanie. 
 

(pk)

Chátrajúca budova bývalej MŠ na Budatínskej ulici
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ROZHOVOR

BOJ O TRŽNICU 
POKRAČUJE

 Spoločnosť American 
Style, ktorá sa uchádza o pre-
nájom Starej tržnice,  prostred-
níctvom médií poukazuje na 
fakt, že hlavné mesto s ňou 
nekomunikuje. Podľa vyjad-
renia magistrátu si však daná 
spoločnosť nepreberá žiadnu 
poštu ani na jednej z adries, na 
ktoré jej boli zásielky a vyjadre-
nia magistrátu zasielané. 
 Podľa stanoviska magis-
trátu o prenájom objektu Starej 
tržnice prejavili záujem dvaja 
záujemcovia - spoločnosť Devel 
Gallery, s ktorou hlavné mesto 
už dlhodobo rokovalo, na základe 
čoho bol na rokovanie zastupiteľ-
stva dňa 30.10.2008 predložený 
návrh na dlhodobý nájom a spo-
ločnosť American Style, ktorá 
o nájom požiadala po tomto za-
sadnutí.
 Po obdržaní žiadosti od 
druhej menovanej spoločnosti 
bol zástupca spoločnosti pozvaný 
na rokovanie, kde bol požiadaný 
o predloženie referencií týkajú-
cich sa  spoločnosti,   ktoré by 
potvrdzovali, že táto spoločnosť 
je schopná zabezpečiť kompletnú 
rekonštrukciu objektu takéhoto 
charakteru, že má skúsenosti 
s prenájmom a správou objektov 
a v neposlednom rade, že má 
zabezpečené samotné finančné 
krytie rekonštrukcie objektu.  
 Z podkladov, ktoré 
spoločnosť predložila bolo evi-
dentné, že nielenže jej zámer 
s malými úpravami kopíroval 
zámer spoločnosti Devel Gallery, 
ale podklady neobsahovali žiadne 
referencie týkajúce sa spoločnos-
ti. Podklady obsahovali referencie 
spoločnosti, ktorá sa zaoberá 
montovaním kovových konštruk-
cií, prístreškov hál a oplotení, 
a ktorá je podľa ich názoru dosta-
točnou zárukou na financovanie 
a rekonštrukciu objektu Stará 
tržnica.  
 Návrhy oboch spoloč-
ností boli opätovne prerokované 
na zasadnutí komisie pre vyu-
žitie nebytových priestorov dňa  
05.12.2008, ktorá odporučila pri-
mátorovi pokračovať v rokovaní 
o nájme so spoločnosťou Devel 
Gallery, aby bolo možné v čo 
najkratšom časovom horizonte 
pristúpiť k rekonštrukcii objektu 
a jeho následnému sprevádzko-
vaniu.
 Na základe nových le-
gislatívnych skutočností sa však 
hlavné mesto rozhodlo i tak 
prenajať objekt v zmysle novely 
zákona, schváleného Národnou 
radou SR, a to verejnou obchod-
nou súťažou napriek tomu, že 
rokovania so spoločnosťou Devel 
Gallery sa dostali do záverečnej 
fázy, keď sa mestu v zmluve  po-
darilo presadiť podmienky, ktoré 
by z tržnice spravili dôstojný 
a funkčný priestor s presne zade-
finovanými podmienkami.

(pk)

ZAČALI KONTROLOVAŤ  POVINNOSŤ LIKVIDOVAŤ ODPAD

 Magistrát hlavného mes-
ta SR Bratislava, oddelenie 
miestnych daní a poplatkov 
v uplynulých dňoch začalo robiť 
kontrolu zameranú na odha-
ľovanie vlastníkov, správcov, či 
nájomníkov nehnuteľností, ktorí 
si neplatia povinnosti v súvislosti 
s povinnosťou likvidovať odpad. 
Zámerom kontroly je zapojiť 
do systému všetkých pôvodcov 
odpadu tak, aby Bratislava pred-
chádzala tvorbe nelegálnych 
skládok na území hlavného mes-
ta. Prvá mestská časť,  kde bola 
vykonaná kontrola, je mestská 
časť Rača.

 Niektorí vlastníci nehnu-
teľností v mestskej časti Bratislava 
-Rača preto dostávajú v týchto 
dňoch písomné upozornenie ma-
gistrátu hlavného mesta Slovenskej 
republiky Bratislavy, že nie sú za-
pojení do systému zberu komunál-
neho odpadu.
 Kontrolou adresných 
miest sa zistilo, že viac ako 500 
objektov nehnuteľností v Rači nie 
je zapísaných v zozname odvoz-
ných miest komunálneho odpadu, 
a teda je otázne, ako je vlastníkmi 
nehnuteľností zabezpečovaný zber,
preprava a zneškodňovanie ko-
munálnych odpadov z týchto 

objektov. Nedisciplinovanosťou  
niektorých občanov je znečisťo-
vané a znehodnocované životné 
prostredie, odpad je vyhadzovaný 
na nepovolené skládky. 

 V prípadoch, ak sa ne-
zistí konkrétny pôvodca odpadu, 
musí odpad likvidovať obec z vý-
davkov rozpočtu, teda za peniaze 
všetkých, i tých, ktorí dodržiavajú 
pravidlá nakladania s odpadmi 
a platia miestny poplatok za komu-
nálne odpady. V Bratislave je ročne 
z prostriedkov rozpočtu vydávané 
na likvidáciu odpadov vznikajú-
cich v obci, teda nielen za odvoz 

odpadov zo zberných nádob, cca 
28 miliónov eur (r. 2008 - 854 mi-
liónov korún, čo je 28,3 miliónov 
eur) ročne.
 Na základe písomného 
upozornenia sú subjekty povinné 
predložiť doklady, ktoré preuka-
zujú, že si túto povinnosť plnia. Ak 
tak neurobia, zo zákona správca 
poplatku môže použiť rôzne sank-
cie, a to za neplnenie ohlasovacej 
povinnosti, za neplatenie poplatku, 
resp. za omeškanie v platení. Keď-
že poplatok za odpady sa riadi pra-
vidlami správy daní, môže správca 
poplatku využiť i nástroje daňovej 
exekúcie.
 Výsledky kontroly budú 
overované formou miestneho zis-
ťovania aj správnym orgánom Ma-
gistrátu hl. mesta SR Bratislava na 
úseku životného prostredia priamo 
v teréne. V konečnom dôsledku 
nedodržiavanie pravidiel zapoje-
nia sa do systému zberu, prepravy 
a zneškodňovania odpadov podľa 
zákona o nakladaní s odpadmi, 
môže znamenať i naplnenie pod-
staty priestupku na úseku ochrany 
životného prostredia a jeho rieše-
nie v správnom konaní.
 Po ukončení kontroly 
v katastrálnom území Bratislava 
-Rača plánuje Magistrát hl. mesta 
SR Bratislava ešte v tomto roku vy-
konať obdobné kontroly i na území 
ostatných mestských častí.

(pk)

Prečo kandidujete?
Preto, lebo som dostal dôveru strany, ktorej som čle-
nom, ale zároveň aj preto, aby mala Bratislava zástupcu, 
ktorý má osobný vzťah k nášmu mestu.

Myslíte si, že ako komunálny poslanec máte potreb-
né skúsenosti?
Myslím si, že dostatok európskych skúseností ešte ne-
mám, ale verím, že v prípade môjho zvolenia praktické 
skúsenosti rýchlo nadobudnem. Mám však viacročné 

 Na Slovensku sa 6. júna 2009 uskutočnia v poradí už druhé eurovoľby. Podľa prieskumov sedem 
z desiatich Slovákov voľby do Európskeho parlamentu nezaujímajú. Pred piatimi rokmi sa na Slovensku 
k volebným urnám dostavilo v EÚ negatívne rekordných iba 16,7% voličov. Na perspektívu a prínosy práce 
v európskych štruktúrach sme sa preto opýtali  kandidáta na europoslanca, ktorý by mal okrem záujmov 
Slovenska hájiť aj tie naše, bratislavské. Ing. Peter Hanulík (SMER) je totiž momentálne poslancom brati-
slavského mestského parlamentu.

s mestským poslancom 
Ing. Petrom Hanulíkom

skúsenosti z malej (komunál-
nej politiky), ktoré by som rád 
využil. Mám totiž dojem, že 
pre ľudí je niekedy dôležitejšie 
vybudovanie oddychovej par-
kovej zóny, ako vzťah EÚ k Ma-
dagaskaru.

Vaša priorita?
Už z charakteru našej strany je 
jasné, že sociálne istoty a soli-
darita sú pre nás dôležité. Jed-
noducho – ľudia sú u nás vždy 
na prvom mieste.

Čo konkrétne pre Bratislavu?
Presadiť takú variantu, aby aj 
Bratislava mohla byť riadnym 
poberateľom európskych vý-
hod, aby financie mohli prite-
kať aj do takých oblastí, ako je 
povedzme doprava. Bol som 
pred pár mesiacmi v Bulharsku 
a nevedel som sa vynačudovať, 
že tam v Sofii budujú metro. 
Myslím, že Bratislava by si ten-
to „zázrak“ tiež zaslúžila.

Vaša manželka je starostkou 
mestskej časti Karlova Ves.  
Nebude tých politikov vo va-
šej domácnosti priveľa?
Ako som  uviedol, už niekoľko 
rokov som v komunále, to isté 

aj moja žena, témy verejné sú bežné veci v na-
šej domácnosti, myslím si, že táto kombinácia 
je len na prospech veci.

Takže by sa dalo povedať ideálne prostre-
die? 
Nie, nie, to zďaleka nie, teplá večera je u nás už  
celkom veľký sviatok, ale vzhľadom na storočie 
je to asi aj moja chyba. Keď sme sa pred rokmi 
s manželkou spoznávali, akosi sme pozabudli 
na to, že v kuchárskom umení ani jeden z nás 
nevyniká.

Ste proeurópsky, alebo ako vnímate Európ-
sku úniu?
Počas štúdia na vysokej škole sme chodili na 
brigády do vinohradov na Dlhé diely. Dnes tam 
stojí sídlisko. Bol odtiaľ vždy krásny výhľad na 
Rakúsko, cez prestávky sme pojedali a pozerali 
na západ, božská zem, ktorú asi nikdy v živote 
nenavštívime. Keď som po zavedení Schenge-
nu prekročil prvýkrát hranicu, na chvíľu sa mi 
zastaviilo srdce. Bol to môj najkrajší okamih 
v mojom živote.  Aj preto ja osobne budem 
vždy hrdý na to, že môžem voliť zástupcov do 
europarlamentu a to samozrejme aj vtedy, keď 
nebudem kandidátom.

Nejaké prianie pre našich čitateľov?
Tu sa mi hodí odcitovať želanie mojej manžel-
ky, „aby sme nemerali ľudské hodnoty výškou 
majetku, ale medziľudskými vzťahmi a vzájom-
nou úctou“.

INZERCIA

Kandidát na poslanca do 
Európskeho Parlamentu za SMER č.7
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MHD KOMANDO ZASAHUJE 100-KRÁT DO MESIACA
 Už osem mesiacov má 
dopravný podnik prenajaté služ-
by pohotovostnej zásahovej jed-
notky. Tento krok bol potrebný, 
pretože vandali v Bratislave roč-
ne spôsobovali škodu vo výške až 
663 878,38 € (20 miliónov Sk). 
Vďaka trojčlenným zásahovým 
tímom a bezpečnostným kame-
rám sa znížilo poškodzovanie 
majetku a zvýšila sa bezpečnosť 
cestujúcich.
 Zásahová jednotka SBS 
je k dispozícii nepretržite počas 
24 hodín. Trojčlenný tím je pri-
pravený na zákrok voči výtržní-
kom, vandalom, neprispôsobivým 
cestujúcim v prostriedkoch MHD 
a predovšetkým slúži na ochranu 
bezpečnosti cestujúcej verejnosti, 
ochranu vodičov MHD a majetku 
DPB. Hovorca dopravného podni-
ku Peter Kavecký povedal: „Zása-
hová jednotka po zavedení v DPB, 
a.s. získala potrebné skúsenosti. 
Výkon ich služby je na profesionál-
nej úrovni, všetky s tým súvisiace 
zákony sú prísne dodržiavané, naj-
mä zákon č. 473/2006 o súkromnej 
bezpečnosti. Jednotka je pravi-
delne školená, cvičená s dôrazom 
na rýchly, bezpečný a adekvátny 
zákrok.“
 Služby súkromnej bezpeč-
nostnej služby si dopravný podnik 
prenajíma od externej firmy. Ope-
ratívne vždy zasahujú, resp. sú v 
pohotovosti traja SBS-kári. Celko-
vo je na túto prácu pripravovaných 

približne 15 ľudí. Jednotka nemá 
jedno stanovisko, z ktorého vyráža. 
Takticky mení pozície, aby mohla 
operatívne zasahovať.
 Každý mesiac vyhod-
nocuje dopravný podnik zásahy 
SBS. Podľa štatistických údajov 
zasiahne jednotka až stokrát v 
priebehu jedného mesiaca. Vďa-
ka tomu výrazne poklesli škody 
v MHD spôsobené vandalizmom. 

Okrem bežných priestupkov proti 
pravidlám prepravy v MHD sa pri-
bližne raz za mesiac podarí zaistiť 
aj políciou hľadaného páchateľa. 
Peter Kavecký dokonca povedal, 
že raz sa podarilo zaistiť až troch 
takýchto cestujúcich.
 Svojmu účinku sa nemí-
ňajú ani bezpečnostné kamery, 
ktoré postupne inštaluje dopravný 
podnik do svojich vozidiel. Napo-

máhajú bezpečnosti cestujúcich, aj 
samotnej SBS. „Kamery sú veľmi 
účinné. Majú hlavne preventívny 
význam. Od ich zavedenia vo vy-
braných vozidlách MHD nedošlo 
ani k jednému prípadu vandaliz-
mu, výtržníctva či okradnutiu ces-
tujúcich,“ povedal na margo kamier 
hovorca DPB.
 

(vs)

STAROMEŠŤANIA 
OPÄŤ ŠTIEPKUJÚ

 Už tretí rok poskytuje 
samospráva Starého Mesta svojim 
obyvateľom nadštandardnú službu 
– drvenie konárov odrezaných pri 
jarnom ošetrovaní stromov. Tzv. 
štiepkovanie sa uskutoční rovnako 
ako vlani - počas piatich pondel-
kov, pričom sa bude postupovať 
podľa harmonogramu. Začalo sa  v 
pondelok 25. mája a končia 22. 
júna 2009.
 Postup je taký, že vždy 
v pondelok ráno, resp. v nedeľu 
večer obyvatelia dotknutých ulíc 
vyložia konáre pred svoje domy 
(harmonogram nájdete aj na 
www.staremesto.sk). Konáre by 
mali byť podľa možnosti vcelku, 
aby sa uľahčilo manipulácia s nimi 
vrátane nakladania do štiepkova-
ča.
 Posledný termín štiepko-
vania je určený pre obyvateľov tých 
ulíc, ktoré nie sú uvedené v harmo-
nograme (teda ostatných ulíc na 
území Starého Mesta). Záujemci 
z nich sa však musia do 18. júna 
prihlásiť na referáte ochrany prí-
rody na tel. č. 02/592 46 333 alebo 
na e-mailovú adresu janka.cilliko-
va@staremesto.sk – aby mohla byť 
stanovená trasa štipkovača. 
 Vzhľadom na skúsenos-
ti z predchádzajúceho obdobia 
upozorňujeme Staromešťanov, že 
v rámci tejto služby sa môžu civili-
zovaným spôsobom zbaviť len ko-
nárov. Ostatný biologický odpad, 
ako je napr. tráva či lístie, treba 
uložiť na kompost alebo ho odviezť 
do zberných dvorov na Bazovej ul. 
č. 6 alebo Ivanskej ceste č. 22. 

(pk)

DEŇ MESTSKEJ POLÍCIE ZAUJAL MALÝCH AJ VEĽKÝCH
 V sobotu sa uskutoč-
nil prvý Deň mestskej polície. 
Mestskí strážcovia poriadku tak 
nadviazali na Deň otvorených 
dverí samosprávy, kedy mala 
polícia plné ruky práce. 30. mája 
mala verejnosť možnosť vidieť 
výcvik psov i koní, pre deti boli 
pripravené rôzne aktivity a sú-
ťaže. Na Dni mestskej polície sa 
zúčastnila aj ZOO Bratislava s 
niektorými zvieratami.
 Prvýkrát vôbec bola práca 
mestskej polície verejnosti pred-
stavená v takomto širokom poňatí. 
Na Dni mestskej polície psovodi 

predvádzali ukážky výcviku psov, 
služobných koní, policajných vozi-
diel, techniky, ktorú používajú pri 
zadržiavaní výtržníkov... V rámci 
ukážky výcviku psov poskytoval 
policajný psovod aj poradenstvo 
pri vlastnej domácej výchove mi-
láčikov. Túto poradenskú službu 
poskytuje Mestská polícia Brati-
slava prostredníctvom osobného 
poradenstva už rok. Program sprí-
jemňovala hudobná skupina Coun-
tryfield. K dispozícii boli i animá-
tori, ktorí sa starali o zábavu detí 
– maľovali s nimi na tvár, hrali sa 
s papierom či vytvárali zvieratká z 

balónov. Zaujímavým momentom 
programu bolo maľovanie obráz-
kov polície očami detí.
 Cieľom Dňa mestskej po-
lície bolo priblížiť ich prácu a uká-
zať, že za maskou profesionála sa 
skrýva obyčajný človek. Podľa slov 
náčelníčky Zuzany Zajacovej musí 
mať každý člen polície zodpovedný 
prístup k práci a nedostatky sú v 
radoch policajtov prísne postiho-
vané. Operatívne sa riešia všetky 
priestupky. V minulom roku bolo 
najviac policajtov prepustených 
kvôli neospravedlnenej absencii. 
Podľa zákona môže mestská polí-
cia po absencii trvajúcej viac ako 8 
hodín okamžite prerušiť pracovný 
zväzok – a tento zákon je najčastej-
šie využívaný. 

(vs)

NAŠA BRATISLAVA

 Nadácia Pontis v spo-
lupráci s hlavným mestom SR 
opäť organizujú podujatie Naša 
Bratislava. Pre všetkých firem-
ných dobrovoľníkov je pripravená 
jedinečná možnosť priložiť ruku 
k dielu a zapojiť sa do verejno-
prospešnej pomoci. V dňoch 12. 
a 13. júna (piatok – sobota) bu-
dete mať skvelú príležitosť, ako 
vo firme zaujímavými aktivitami 
podporiť tímového ducha medzi 
zamestnancami a zároveň ukázať 
verejnosti, že firma je dobrým su-
sedom pre svoje okolie. Zamest-
nanci bratislavských firiem budú 
ako dobrovoľníci pomáhať viac 
ako 40 neziskovým organizáci-
ám, ako sú napr. Nadácia Horský 
Park, Sloboda zvierat, Zoologická 
záhrada, Slovenský červený kríž, 
Mestské lesy, Múzeum mesta 
Bratislavy, viaceré základne a ma-
terské školy, domovy dôchodcov, 
sociálnych služieb, a pod. Dob-
rovoľníci si budú môcť vybrať z 
takmer 50 rôznych aktivít z oblas-
ti vzdelávania a rozvoja, ochrany a 
podpory zdravia, sociálnej pomo-
ci a pomoci životnému prostre-
diu. Ak chcete, aby sa aj vaša firma 
zapojila do tohto projektu, treba 
sa nahlásiť do 9. júna na stránke 
www.nasabratislava.sk.

(vs)

mailto:janka.cillikova@staremesto.sk
mailto:janka.cillikova@staremesto.sk
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Vaše postrehy, námety, otázky týkajúce sa života 
v Bratislave, činnosti samosprávy a jej predstaviteľov, 

negatíva, ale aj pozitíva, s ktorými sa denne stretávate. 
Bratislavský kuriér sa bude snažiť adresovať ich 

kompetentným a priniesť na tieto podnety odpoveď.

Vaše otázky smerujte s označením „Terč“ 
na e-mailovú adresu redakcie: redakcia@skurier.sk, 

poštovú adresu: Ventúrska č. 4, Bratislava  811 01

OTÁZKY PRE „KOMPETENTNÝCH“ 
„PRÍSPEVKY“ NA KAŽ-

DOM KROKU

 Chcem sa s Vami pode-
liť a o skúsenosti z tohto týždňa. V 
pondelok sme boli na návšteve v ne-
mocnici a v bufete k nám pristúpil 
bezdomovec, ktorý žobral. V stredu 
som bola v meste a na Lurinskej ma 
pristavili študenti, ktorí žobrali na 
maturity. O niekoľko metrov ďalej 
ma zastavila mládež s modrým 
gombíkom a pýtali peniažky. V 
piatok som bola znova v meste 
a trikrát ma zastavili a pýtali 
peňiažky na autistické deti - na 
čo som samozrejme prispela. Cu-
dzinci, ktorí prichádzajú do mesta 
musia byť šokovaní, keď na každom 
rohu pýtajú peniaze. Zažila som aj 
to ako rómka špeciálne pristavuje 
cudzincov a žobre priamo na Hlav-
nom námestí. Je to hrozné, neviem 
ako chceme mať turistický ruch, 
ale ja by som už nešla do takéhoto 
mesta na turistiku. Nie je to trochu 
veľa? Čo poviete? Kto je kompetent-
ný tento problém riešiť?

Ďakujem
Eva Hovorková

 Odpoveď sme hľadali 
na samospráve Starého Mesta, 
na ktorého území je podobných 
„zbierok“ denne niekoľko. Podľa 
ich stanoviska jednotlivé zbier-
ky povoľujú obvodné prady, 

pričom mladí ľudia, ktorí chodia 
po uliciach s pokladničkami, 
od  samosprávy žiadne povolenie 
nepotrebujú , čím sa môže stať, 
že v jeden deň prebieha niekoľko 
podobných akcií. Žiaľ, aj v Deň 
narcisov  sa už  stretli s falošnými 
brigádnikmi, ktorí sa na  celo-
národnej akcii priživili.  Preto 
organizátori zbierok vždy vopred 
upozorňujú, na čo si darcovia majú 
dávať pozor - aby svoje peniaze 
dali tým pravým, a nie tým, ktorí 
ťažia z dobroty druhých.   Pokiaľ 
ide o žobrákov, žobranie u nás ne-
postihuje žiadny zákon, nie je teda 
zakázané. Čo však zakázané je, to 
je obťažovanie. Ak niekto žobre 
takým spôsobom, že obťažuje 
chodcov (chytá ho za ruky a pod.), 
je možné privolať políciu.

ČO S RUINAMI 
V CENTRE?

 Asi pred dvoma mesiac-
mi vysielala Televízia Centrum 
reportáž na podnet diváčky, ktorá 
poukázala na „ruiny“ Starého Mes-
ta. Napríklad v hroznom stave je 
Eszterházyho palác na Kapitulskej 
ulici, ale i ďalšie domy na tejto 
najstaršej a potenciálne najkraj-
šej ulici Starého Mesta, domy na 
Prepoštskej, Rudnayovom námestí 
(budova v správe cirkvi), budovy 
na Zámočníckej (z opačnej strany 

nad obnovenou Vodnou priekopou 
vyzerajú ešte horšie), dom na Fran-
tiškánskom námestí, pekáreň nad 
Kollárovým námestím. Dokonca 
nám jeden čas predstavenstvo 
mesta sľubovalo sochu Márie Te-
rézie na Námestí Ľ. Štúra miesto 
nepeknej sochy Štúra, ktorá naozaj 
nie je hodná Bratislavy ani Ľudoví-
ta Štúra. Teraz, keď v dôsledku fi-
nančnej krízy odchádzajú investori 
aj z Bratislavy, budúcnosť nášho 
hlavného mesta 
nevidím ružovo, 
lebo peniaze 
zrejme nie sú. 
Veľa zla narobí 
zdĺhavá admi-
nistratíva, ale aj 
aktivisti, ktorých 
kampane sú skôr 
kontraproduk-
tívne a nakoniec 
vždy dopadne zle 
Bratislava. Tak 
to je aj so sta-
vebnou uzáverou 
na Mlynských 
Nivách, lebo 
teraz sa tam na-
ozaj vyníma len 
„krásny“ komín 
teplárne a pusté okolie dotvára 
bratislavskú „romantiku“.  
 V ostatnej dobe som sa 
zhrozil diskusiou o vojensko-želez-
ničnom moste, ktorý pôsobí veľmi 
provizórne a napriek tomu ho 

pamiatkari, ktorí zrejme nemajú 
žiaden vkus, uznali ako historickú 
pamiatku. To každú ohavnosť, 
ktorá má viac ako 50 rokov uzná-
me ako historickú pamiatku? My 
Slováci sme znovu raz ukázali 
svoju úroveň! Podobne je to s bu-
dovou PKO. Aj táto budova je dosť 
škaredá, lebo zvonku pôsobí ako 
továrenská hala. Pekná na nej je 
len mozaika a soška, ale tie sa dali 
umiestniť po prestavbe objektu na 
pompéznejší. Škoda, že Bratislavu 

nemajú v rukách odborníci, ľudia s 
estetickým cítením a ľudia činu. Sú 
tu len aktivisti, ktorí sa uspokojujú 
na nesprávnom mieste, neschopná 
a ťažkopádna administratíva a 
mnoho neochotných obyvateľov. 

Škoda. Nám chýba prirodzená úcta 
k ozajstným hodnotám. Tak len 
naďalej zachraňujme továrenské 
haly!       
  

S pozdravom
PhDr. Ján Vilikovský

 Podľa našich zistení za 
stav budov zodpovedajú  výlučne 
ich vlastníci.  Samospráva, resp. 
stavebný úrad môže zakročiť iba v 
prípade, ak stavba nejakým spôso-

bom ohrozuje zdra-
vie, život alebo ma-
jetok občanov (napr. 
rozbitá okenica 
hrozí pádom - môže 
ublížiť okoloidúcim,  
prípadne vozidlám 
zaparkovaným pri 
objekte). Vtedy môže 
stavebný úrad vyzvať 
a následne nariadiť 
vlastníkovi objektu 
vykonanie zabezpe-
čovacích prác, aby 
nedošlo k ohrozeniu 
zdravia, života a ma-
jetku občanov.  Ak je 
stavba  iba škaredá, 
ošarpaná, nevzhľad-

ná, špinavá, nedá sa nič robiť, nie 
je na to zákonná norma, ktorá 
by mestskej časti umožnila niečo 
podniknúť, aby sa situácia zlepšila.

mailto:redakcia@skurier.sk
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INZERCIA

BRATISLAVSKÉ KÚPALISKÁ ČAKAJÚ NA LEPŠIE POČASIE
 Začiatkom júna plánujú 
prevádzkari kúpalísk otvoriť let-
né vodné areály. Osem umelých 
a niekoľko prírodných vodných 
plôch môžu Bratislavčania vyu-
žiť na schladenie v nastávajúcich 
horúcich letných mesiacoch. Dú-
fajme, že tie začnú prvými júno-
vými dňami. Niektoré kúpaliská 
sa mali otvárať tento víkend, no 
pre nízke teploty, budú musieť 
počkať. 
 Bratislavčania sa zatiaľ 
môžu kúpať napríklad na Zlatých 
pieskoch, tu je areál otvorený ce-
loročne a bufety sú tu od 15. mája, 
otvorené sú už aj toalety. My vám 
prinášame prehľad areálov, kde si 
môžete vychutnať letné radován-
ky.

Tehelné pole
- tri bazény: detský, stredný a veľký 
bazén, v ktorom sa dá pri hĺbke 
dvoch metrov aj plávať. 
Otváracie hodiny: do 28.6.2009, 
pon. – pia.: 12.00 – 19.00, sob. 
– ned.: 10.00 – 19.00, od    
29.6. – 1.9.2009, pon. – ned.: 10.00 
– 19.00.
základné vstupné: dospelí: 2,20€, 
študenti: 1,90€, deti: 1,50€.

Rosnička
- tri bazény doplnené toboganom 
vhodným aj pre deti.
Otváracie hodiny: do 28.6.2009, 
pon. – pia.: 12.00 – 19.00, sob. 

– ned.: 10.00 – 19.00, od 
29.6. – 1.9.2009, pon. – ned.: 10.00 
– 19.00. 
základné vstupné: dospelí: 2,70€, 
študenti: 2,30€, deti: 2,00€.

Kúpalisko Lamač
- detský, masážny a veľký bazén, v 
ktorom sa dá plávať. 
Otváracie hodiny: do 28.6.2009, 
pon. – pia.: 12.00 – 19.00, sob. 
– ned.: 10.00 – 19.00, od 
29.6. – 1.9.2009, pon. – ned.: 10.00 
– 19.00.
základné vstupné: dospelí: 2,20€, 
študenti: 1,90€, deti: 1,50€.

Delf ín
- tri bazény: detský, plavecký a 
zábavný, v ktorom sa nachádzajú 
rôzne atrakcie.
Otváracie hodiny: do 28.6.2009, 
pon. – pia.: 12.00 – 19.00, sob. 
– ned.: 10.00 – 19.00, od 
29.6. – 1.9.2009, pon. – ned.: 10.00 
– 19.00. 
základné vstupné: dospelí: 2,50€, 
študenti: 2,20€, deti: 1,80€.

Krasňany
- dva bazény: plavecký a detský.
Otváracie hodiny: 12.6. - 
28.6.2009, pon. – pia.: 13.00 
– 19.00, sob. – ned.: 10.00 – 19.00, 
od 
29.6. – 23.8.2009, pon. – ned.: 
10.00 – 19.00. 
základné vstupné: dospelí: 2,00€, 

študenti: 1,60€, 
deti: 1,20€.

Kúpalisko Rača
- plavecký a detský 
bazén i s detským 
ihriskom.
Otváracie hodiny: 
12.6. - 28.6.2009, 
pon: – pia.: 13.00 – 
19.00, sob. – ned.: 
10.00 – 19.00, od
29.6. – 23.8.2009, 
pon. – ned.:10.00 
– 19.00. 
základné vstupné: 
dospelí: 2,00€, štu-
denti: 1,60€, deti: 
1,20€.

Matador
- dva detské ba-
zény, jeden pre 
neplavcov a jeden 
plavecký bazén. V 
ponuke kúpaliska 
je aj tobogan.
Otváracie hodiny: jún-september 
2009, 10.00 – 19.00. 
základné vstupné: dospelí: 2,00€, 
deti: 1,30€, rodinný vstup: 6,00€.

Iuventa
Maličké letné kúpalisko Iuventa na 
Búdkovej ulici plánuje otvoriť od 
1.júla a prevádzkovať areál chce do 
konca augusta. Vstupné ešte nie je 
známe.

Zlaté piesky
Otváracie hodiny: 6.6. - 7. 6., 
13.6. - 14.6.2009, sob. - ned.: 9.00 
– 18.00, od 20.6.2009  – 23.8.2009, 
pon. – ned.: 9.00 – 18.00. 
základné vstupné: dospelí: 1,50€, 
študenti: 1,20€, deti: 1,00€.

Kuchajda
Okrem kúpania sa dá na jazere čln-

kovať, jazdiť na vodných bicykloch 
alebo si zahrať plážové športy.

 V Bratislave sa nachádza 
aj niekoľko jazier, ktoré či už sú 
upravené na kúpanie alebo nie, 
vstup do nich je voľný. Medzi tieto 
obľúbené prírodné kúpacie areály 
patria Vajnorské jazerá, Veľký Dra-
žiak, Rusovské i Čunovské jazero.

(vs)
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PRÍĎTE VYBEHAŤ DIAGNOSTICKÝ PRÍSTROJ
 Spoločnosť Tesco v 
spolupráci s hlavným mestom a 
ďalšími partnermi pripravila 2. 
ročník Behu pre život. Cieľom 
dobročinnej akcie, ktorá sa koná 
v štyroch slovenských mestách, 
je vyzbierať finančné prostriedky 
na kúpu molekulárneho farbia-
ceho automatu Real-time PCR, 
teda diagnostického prístroja na 
včasné zistenie rakoviny.
 Výťažok z tohto podujatia, 
ktorý sa vyzbiera na štartovnom, 
poputuje do Nadácie Výskum 
rakoviny. Peniaze sú určené na 
nákup diagnostického prístroja, 
ktorý by mal výrazne pomôcť pri 
včasnom odhalení rakoviny, a teda 
aj efektívnejšej liečbe.
 I keď ide o nesúťažný beh, 
súťažiť sa predsa len bude. Podľa 
štatistiky sa vyhodnotí, v ktorom 
meste bola najvyššia účasť bežcov. 
Minulý rok skončila na prvom 
mieste Nitra, kde sa zúčastnilo 
veľmi veľa školákov. V Bratislave sa 
beh uskutoční v sobotu 13. júna od 
15. hodiny na Kamennom námestí. 
Patrónom bratislavského behu je 
operný spevák Martin Babjak. 
 Na štvorkilometrovú 
trať, ktorá povedie z Kamenného 
námestia do Sadu Janka Kráľa 
a späť, si môžu prísť zabehnúť 
všetky vekové kategórie. Základné 

štartovné je vo výške 5 €. Mládež 
a seniori majú zľavnenú sumu na 
2 €, predškoláci neplatia vôbec. 
Rodiny zaplatia za dvoch dospe-
lých a dve deti 10 €, skupina detí 
nad 11 účastníkov 15 € a nad 30 
účastníkov 50 €. Prispieť možno aj 
mimo štartovného, za každé euro 
navyše sa zaplatí jedno vyšetrenie 
na spomenutom diagnostickom 
prístroji. Okrem priamej platby 
na Kamennom námestí je možné 
poslať finančný príspevok na čís-
lo účtu: 2434842458/0200 alebo 
zaslať SMS v hodnote 1 € na číslo 
877 s textom DMS BEZME. Každý 
účastník Behu pre život dostane 
štartovací balíček.
 Na nákup prístroja je 
potrebné vyzbierať sumu vo výš-
ke cca 50 000 €. Podľa štatistík 
ochorie na rakovinu každý tretí 
obyvateľ Slovenska a každý štvrtý 
na ňu zomrie. Každých osem mi-
nút pribudne jeden onkologický 
pacient. Prístroj Real-time PCR 
dokáže určiť prítomnosť a množ-
stvo takých génov, ktoré súvisia 
s možným výskytom rakovinového 
ochorenia, čím dá rýchlu, presnú 
a správnu informáciu lekárovi pre 
výber liečby a možnú záchranu 
ľudského života.
 Do zbierky, ktorá je 
schválená ministerstvom, môžete 

prispieť ľubovoľnou čiastkou. Týž-
deň pred akciou budú v uliciach 
Bratislavy študenti zbierať peniaze. 
Každý bude mať so sebou kópiu 
schválenia zbierky, aby sa prediš-
lo podvodným „dobrovoľníkom“. 
Tesco sa zaviazalo, že celkovú 

sumu vybranú v podobe štartov-
ného priamo na behoch a darcov-
ské príspevky navýši ešte o 10 %. 
Podrobné informácie o Behu pre 
život nájdete na stránke www.be-
hprezivot.sk.

(vs)

 Bývame v panelákovom 
dome na Trávnikoch. Predchádza-
júceho správcu odvolal náš Vybor 
zástupcov vlastníkov v dec. r. 2006 
ešte pred skončením jeho správcova-
nia. Správca nám dodnes nedodal 
vyúčtovanie za rok 2006, posledný 
rok jeho správcovania. Právnik 
našej novej správkyne dal v tejto 
veci v nov. 2007 podnet na Okresnú 
prokuratúru, urgoval ho min. rok v 
okt. 2008, dodnes podľa vyjadrenia 
správkyne nedostal žiadnu odpoveď. 
My ako dom podávame v súčasnosti 
podnet na prešetrenie na Generálnu 
prokuratúru, podpísali ho viacerí 
vlastníci bytov v našom paneláku. 
Otázka je, čo môže prokuratúra 
podniknúť a či sa netreba obrátiť 
aj na súd? Dozvedeli sme sa, že vraj 
nedodanie ročného vyúčtovania nie 
je trestný čin. Že vraj sa máme ob-
rátiť na občianskosprávne konanie. 
Je to možne, že to nie je trestný čin 
sprenevery a neoprávneného nakla-
dania s cudzím majetkom? Nemáme 
ísť za právnikom? Ale, kto by ho mal 
v tomto prípade financovať? Zrejme 
treba zaplatiť aj samotné podanie 
na súd. A aká je premlčacia doba 
v tomto prípade?

Ďalšiu otázku máme k výboru. Náš 
výbor sa vraj viac-menej zvolil sám, 
iba predsedu vraj volili vlastníci. 
Medzi členkami výboru sú nepla-
tičky, dokonca jedna je právnička, 
ktoré odmietli platiť predchádza-
júcemu správcovi nájomné. Dlhujú 
mu desiatky tisíc korún. On sa vy-
jadril, že neurobí vyúčtovanie, kým 
mu tieto dve členky výboru nezapla-

tia. Ako máme prinútiť tieto členky 
výboru, aby zaplatili svoje dlhy? 
Je to pravda, že neexistujú žiadne 
prostriedky donútiť ich k uhradeniu 
dlhov?

Aké možnosti majú radoví obyvate-
lia paneláku na odvolanie Výboru? 
Sú tu podozrenia z rôznych machi-
nácii (ide predovšetkým o problém 
zatepľovania a rôzne opravy v 
súvislosti so štátnymi dotáciami). 
Vybor je v ťažkom konflikte aj s no-
vou správkyňou, predovšetkým kvôli 
problému zatepľovania a výberu 
firiem aj brania pôžičiek. Sme úplne 
bezradní a žiaľ, aj bezmocní.

Ďakujem
Martina 

 Nedodanie vyúčtovania 
správcom nie je trestným činom. 
Je to však porušenie ustanovenia 
§8a ods. 2 zák. č. 182/1993 Z.z. 
o vlastníctve bytov a nebyto-
vých priestorov v platnom znení, 
v zmysle ktorého je správca povin-
ný najneskôr do 31. mája nasledu-
júceho roka predložiť vlastníkom 
bytov a nebytových priestorov v 
dome správu o svojej činnosti za 
predchádzajúci rok týkajúcej sa 
domu, najmä o finančnom hospo-
dárení domu, o stave spoločných 
častí domu a spoločných zariadení 
domu, ako aj o iných významných 
skutočnostiach, ktoré súvisia so 
správou domu. Zároveň je povinný 
vykonať vyúčtovanie použitia fondu 
prevádzky, údržby a opráv, úhrad za 
plnenia rozúčtované na jednotlivé 
byty a nebytové priestory v dome. 
Ak správca končí svoju činnosť, je 
povinný 30 dní pred jej skončením, 
najneskôr v deň skončenia činnosti, 
predložiť vlastníkom bytov a neby-
tových priestorov v dome správu 
o svojej činnosti týkajúcej sa tohto 
domu a odovzdať všetky písomné 
materiály, ktoré súvisia so správou 

domu vrátane vyúčtovania použitia 
fondu prevádzky, údržby a opráv a 
úhrad za plnenia. Zároveň je povin-
ný previesť zostatok majetku vlast-
níkov na účtoch v banke na účty 
nového správcu alebo spoločenstva. 
Nakoľko tak pôvodný správca neu-
robil, môžete sa ako vlastníci bytov 
a nebytových priestorov obrátiť na 
súd so žalobou, aby ho k splneniu 
tejto povinnosti zaviazal súdnym 
rozhodnutím. Nárok na odmenu 
vzniká právnemu zástupcovi voči 
tomu, koho zastupuje a závisí od 
vzájomnej dohody. V tomto prí-
pade budete musieť uhradiť súdny 
poplatok. Premlčacia doba, ak by 
sa v trestnom konaní nepreukázalo, 
že došlo zo strany správcu ku spá-
chaniu trestného činu, je 3-ročná. 
V prípade trestného činu je preml-
čacia doba 10-ročná.
 Trestným činom sprene-
very by však bolo, keby si správca 
prisvojil Vaše finančné prostriedky. 
Na preukázanie tohto trestného 
činu však budete musieť predložiť 
prehľad úhrad, ktoré ste mu poskyt-
li a aspoň nejaký podklad, z ktoré-
ho bude možné stanoviť, či Vám 
do dnešného dňa nejaké finančné 
prostriedky, ktoré Vám mal vrátiť, 
nevrátil. Relevantnými podkladmi 
o takejto skutočnosti však dispo-
nuje zrejme iba pôvodný správca. 
Napriek tomu môžete orgánom 
činným v trestnom konaní predlo-
žiť sumár platieb, ktoré ste mu za 
rozhodné obdobie uhradili a Vami 
predpokladaných nákladov.
 Ako vlastníci bytov a ne-
bytových priestorov nemáte právny 
dôvod na podanie žaloby voči ne-
platičkám, ktoré dlhujú pôvodné-
mu správcovi. Pôvodný správca sa 
v tejto veci môže so žalobou obrátiť 
na súd.
 Predpokladám, že v súčas-
nosti máte zriadené spoločenstvo 
vlastníkov bytov a nebytových 
priestorov. V zmysle ustanovenia 

§ 11a zák. č. 182/1993 Z.z. o vlast-
níctve bytov a nebytových priesto-
rov: „Štvrtina vlastníkov bytov a 
nebytových priestorov v dome má 
právo zvolať schôdzu vlastníkov 
alebo zhromaždenie, ak na ich žia-
dosť nezvolal schôdzu vlastníkov 
alebo zhromaždenie správca alebo 
rada do 15 dní od doručenia žia-
dosti. Oznámenie o schôdzi vlast-
níkov alebo o zhromaždení spolu 
s programom musí byť v písomnej 
forme doručené každému vlastní-
kovi bytu a nebytového priestoru 
v dome minimálne päť dní pred 
dňom konania schôdze vlastníkov 
alebo zhromaždenia. Oznámenie 
o schôdzi vlastníkov alebo o zhro-
maždení spolu s programom sa 
doručuje aj správcovi alebo pred-
sedovi, ak má schôdza vlastníkov 
alebo zhromaždenie rozhodovať 
o úlohách pre správcu alebo pred-
sedu.“ Týmto spôsobom môžete 
ako vlastníci bytov a nebytových 
priestorov okrem iného aj odvolať 
výbor.

Ivan Švec
advokát

V  STAROM MESTE SA 
SENIORI NENUDIA 

 Prijali sme pozvanie do 
klubu dôchodcov v Miestnom 
kultúrnom centre na Gaštano-
vej ulici. O tieto priestory sa de-
lia viaceré organizácie seniorov 
a zdravotne postihnutých obča-
nov. Oslovili sme predsedníčku 
samosprávy klubu dôchodcov 
pani Vlastu Ilavskú a členky 
Ľudmilu Kocúnová  a Júliu Ba-
ďurovú.

Váš klub sa nachádza v idylic-
kom prostredí neďaleko Hor-
ského parku. Ktorá z aktivít 
klubu je vašou srdcovou zále-
žitosťou?
 Máme 67 členov, sme 
aktívni prakticky celý týždeň 
podľa našich možností. Vždy 
v pondelok mávame stretnutia 
v klubovni a cvičenia, vo štvrtok 
organizujeme vzdelávacie a záuj-
mové programy. V sobotu ideme 
na turistiku.  Najväčší úspech 
mali naše akcie Fašiangy s kar-
nevalom, ktorého sa v maskách 
zúčastnili aj naši staromestskí 
poslanci a oslava MDŽ. Chceli by 
sme viac cestovať. Pre najbližšie 
obdobie pripravujeme zájazd do 
Velehradu a Kroměříža. 

Čo sa Vám páči a čo by ste si 
priali?
 Hoci sme dôchodcovia, 
zaujíma nás nová komunikačná 
technika, chceme držať krok 
s našimi „internetovými“ vnukmi. 
Chceme mať tiež nové informácie. 
Preto oceňujeme kurz  počítačo-
vých zručností a čakáme na inter-
netové pripojenie klubu. Páčilo sa 
nám so starostom Starého Mesta 
Andrejom Petrekom na opekačke 
na Partizánskej lúke. Hral nám na 
gitaru, spieval, ba dokonca sme sa 
aj smiali a trochu aj báli o neho, 
keď vyliezol na pergolu a natia-
hol plachtu, aby na nás nepršalo. 
Ešte chcem spomenúť výmenné 
zájazdy seniorov do Prahy.  

Ako sa vám spolupracuje so sa-
mosprávou?
 Niektorí staromestskí 
poslanci sem prichádzajú za vo-
ličmi raz mesačne, prípadne aj 
podľa potreby. Pociťujeme ich sta-
rostlivosť a záujem. Spolu riešime 
naše klubové, miestne a niekedy 
osobné problémy. Rozprávame 
sa s nimi aj o miestnej doprave, o 
ťažkostiach s nakupovaním, ne-
primeranej výstavbe a hlučných 
cestách, o veciach, ktoré nám 
zhoršujú životné prostredie. Aj 
my im pomáhame, keď potrebujú 
naše skúsenosti, rady a názory pre 
rozvojové programy. Náš osobný 
kontakt s nimi je pre nás veľmi 
dôležitý a myslíme si, že aj pre 
nich. Hlavne príprava rôznych do-
kumentov, ktoré potom schvaľujú,  
napr. Program hospodárskeho 
a sociálneho rozvoja a plánovanie 
sociálnych služieb. Záleží nám na 
našej Patrónke a Horskom Parku. 

(pk)

http://www.behprezivot.sk
http://www.behprezivot.sk
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LETNÁ ČITÁREŇ 
V MEDICKEJ ZÁHRADE

 V pondelok 1. júna otvo-
rila Staromestská knižnica brány 
letnej čitárne v Medickej záhrade. 
Čitáreň je umiestnená pri východ-
nej bráne Medickej záhrady (vchod 
od trhoviska na Poľnej ulici) a bude 
prístupná verejnosti do 31. augus-
ta v pracovných dňoch od 10.00 
– 18.00 hod., v sobotu od 10.00 
– 14.00 hod. Služby budú tak, ako 
po iné roky, bezplatné.
 Tohto roku pripravili pre 
čitateľov a návštevníkov letnej či-
tárne tri podujatia. 23. júna o 10.00 
hod. predstavia deti zo Základnej 
umeleckej školy na Exnárovej ulici 
interaktívne divadelné predstavenie 
Z rozprávky do rozprávky, v júli 
sa bude rozprávať so spisovateľom 
Pavlom Dvořákom a čítať v tráve so 
spisovateľom Pavlom Rankovom.

                                                        
 Zdenka Vysloužilová

Staromestská knižnica

KINO POD 
OBLOHOU 

 Jediné letné kino v Bra-
tislave fungujúce od apríla 2007 
v priestoroch Horárne Horský park 
ponúkne divákom aj v nasledujú-
cich mesiacoch pestrý a atraktívny 
program. Za jeho zrodom stoja CK 
SATUR a Nadácia Horský Park. 
V najbližších dvoch mesiacoch 
sa diváci môžu tešiť na niekoľko 
špecialít. 21. júna prinesie hosť 
Matej Boháč absolútny bonbónik 
- trojrozmerné stereoskopické pre-
mietanie z Peru a Bolívie, počas 
ktorého sa diváci vďaka špeciálnym 
okuliarom ocitnú priamo uprostred 
soľných plání, púští a lagún juhu 
Bolívie, či na jazere Titicaca. 7. júna 
sa Dorota Nvotová podelí s najčer-
stvejšími zážitkami, fotografiami 
a príbehmi z niekoľkomesačného 
pobytu v oblasti Himalájí, odkiaľ 
sa vrátila len pred niekoľkými 
dňami. 14. júna prinesie Ivan Bulík 
v projekcii „Deti džungle“ divákom 
unikátne fotografie a rozprávanie 
z výpravy ku kmeňu  Pygmejov 
v Stredoafrickej republike, ktorá po 
tridsiatich rokoch úsilia a prekoná-
vania nespočetných prekážok, ná-
strah a nebezpečenstva znamenala 
konečne splnenie túžby vidieť  sku-
točných Pygmejov. Viac informácií 
o projekte cestovateľského kina 
a podrobný program premietaní 
nájdete na www.cestoklub.sk.

(bj)

MÚZEUM ROKA 2008 - MÚZEUM MESTA BRATISLAVY
 Pri príležitosti Medzi-
národného dňa múzeí udelil 
minister kultúry SR Marek 
Maďarič Cenu Múzeum roka 
2008 Múzeu mesta Bratislavy. 
 Cenu Múzeum roka 
2008 v kategórii regionálne, mest-
ské a miestne múzeá a galérie 
získalo Múzeum mesta Bratislavy 
za realizáciu stálych expozícií 
v Apponyiho paláci „Múzeum 
vinohradníctva a Múzeum histo-
rických interiérov“, ďalej za akti-
vity vykonané v oblasti odbornej 
ochrany zbierok, „Archeologický 
výskum v lokalite Rusovce“, za 
vybudovanie „Študijného depo-
zitára skla, keramiky a porcelá-
nu“ a za publikáciu „Múzeum 
mesta Bratislavy 1868 – 2008“. 
Cieľom a poslaním súťaže Mú-
zeum roka je oceniť komplexný 
profesionálny prístup a výnimočné 
výsledky pri napĺňaní základných 
múzejných funkcií a realizácií od-
borných múzejných činností. Ná-
rodnú súťaž vyhlasuje každoročne 
Ministerstvo kultúry Slovenskej 
republiky v spolupráci so Zväzom 

múzeí na Slovensku a Radou galérií 
Slovenska. 
 Pre pracovníkov MMB je 
získanie tohto ocenenia význam-
ným úspechom a uznaním každo-

dennej práce venovanej zveľadeniu 
140 ročnej inštitúcie a naplnením 
odkazu predošlých generácií ko-
legov, ktorí stáli pri jeho vzniku 
a napredovaní. Sme hrdí, že múze-

um nepretržite 140 rokov existuje 
a slúži verejnosti.

(pk)

S BRATISLAVSKÝM KURIÉROM NA ALEXANDROVCOV

 Legendárny Akade-
mický súbor piesní a tancov 
Ruskej armády, ktorý poznáme 
pod skráteným názvom Ale-
xandrovci, bude v júni brázdiť 
slovenské mestá. Celkovo osem 
koncertných vystúpení, ktoré 
zbor odspieva na Slovensku, sa 
pomaličky vypredáva. Prostred-
níctvom Bratislavského kurié-
ra máte možnosť zasúťažiť si 
o vstupenky na toto podujatie, 
ktoré je vždy obrovským zážit-
kom. 
 Na koncerte si budete 
môcť vypočuť jediné originálne 
podanie najznámejších ruských 
skladieb, akými sú Kalinka či 
Kaťuša a mnohých ďalších. Orga-
nizátori sľubujú aj Verdiho Zbor 
židov v podaní ruského súboru, 
ale aj skladby v slovenčine. 120 
minútové vystúpenie bude zme-
sou vojenských i vlasteneckých 
skladieb a pochodov, operných 
árií, jazzu, cirkevných chorálov, 
ale aj populárnych hitov. Nebude 
však len čo počúvať, ale bude sa aj 

na čo dívať – Alexandrovci majú 
pripravené fascinujúce tanečné 
čísla mužskej i ženskej tanečnej 
zostavy a doslova akrobaticko-
-kaskadérske „šabľové tance“, pri 
ktorých lietajú iskry a tuhne v ži-
lách krv …
 Toto turné bude ozvlášt-
nené prvým predstavením detské-
ho zboru Alexandrovcov. Detský 
súbor má len dva roky a je v ňom 
zoskupených dvadsať chlapcov vo 
veku sedem až desať rokov. 
 Už od roku 1929 cestuje 
súbor založený Alexandrom Vasi-
lievičom Alexandrovom po svete 
a predvádza nezameniteľné piesne 
ruského národa. Spevácku časť 
súboru tvoria výhradne muži, vy-
beraní na náročných konkurzoch. 
Samotný súbor už vystupoval v 
mnohých krajinách sveta, dokon-
ca aj pred pápežom Jánom Pav-
lom II. Kedysi výhradne mužské 
zoskupenie začínalo v roku 1928 
ako 12 členný súbor, ktorý tvorilo 
osem spevákov, dvaja tanečníci, 
jeden harmonikár a jeden recitá-

autor foto: Ferenc TÖRÖK

tor. Dnes majú takmer 120 členov, 
medzi ktorých patrí 40 spevákov, 
hudobníci, tanečníci a dokonca aj 
14 tanečníčok… Skvelé spevácke 
výkony, fascinujúce tanečné čísla a 
nenapodobiteľné podania najzná-
mejších ruských, svetových, ba aj 
slovenských skladieb – to všetko si 
v našom meste ,,vychutnáme“ 12. 
júna.
 Ak ste aj vy nadchnutí 
ruskou kultúrou a máte záujem 
o dva lístky na koncert Alexan-
drovcov, pošlite nám mail na 
adresu redakcia@skurier.sk do 
nedele 7. júna. V maily uveďte 
svoje meno a telefónne číslo. 
Celkovo piatich výhercov vy-
žrebujeme v pondelok 8. júna 
a budeme ich hneď telefonicky 
kontaktovať, aby si mohli vy-
zdvihnúť vstupenky.

(vs, buj)
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rešporskýPitaval

DVA EURÓPSKE 
UNIKÁTY

 
 Aj keď v stredoveku 
mala stará Bratislava veľa ho-
nosných budov, predsa sa spo-
medzi nich vyčleňujú niektoré 
výnimočné stavby. Napríklad 
dom s najužším priečelím v Eu-
rópe a najmenší šľachtický palác 
v Európe.
 Kým venujeme pozor-
nosť prvému z nich, musíme si 
pozrieť dobre zachované zvyš-
ky bratislavského obranného 
opevnenia, mestských hradieb 
na Staromestskej ulici. Na prvý 
pohľad zbadáme, že mestské 
opevnenie pozostávalo až z 
dvoch múrov. Ten z vonkajšej 
strany hradieb bol vždy nižší 
a nazýval sa parkanový, múr za 
ním bol vyšší, mocnejší a sku-
točne obranný. Medzi nimi bol 
pomerne široký priestor, ktoré-
mu sa hovorilo cvinger.
 Pri jednej demolácii 
medzi Michalskou bránou 
a Michalskou vežou sa vytvorila 
medzierka široká 130 cm. V me-
dzierke vznikla ulička smerom 
na hrad. Neskôr sa našiel podni-
kavec, ktorý sa rozhodol posta-
viť v nej priečelie domu, ktorý 
sa mohol rozširovať do voľného 
priestoru medzi hradbami, do 
cvingru. Dom si možno pozrieť 
aj dnes. Stojí na Michalskej ulici 
a má číslo 15.
 Najmenší šľachtický pa-
lác Európy je na Uršulínskej 11. 
Vznikol koncom 19. a začiatkom 
20. storočia prestavbou staršie-
ho meštianskeho domu. Oproti 
svojmu predchocovi má aj o jed-
no podlažie viac. Priečelie upra-
vili v novoklasickom slohu a nad 
vchodom majitelia umiestnili 
svoj šľachtický erb.
 Salón sa nachádza nad 
vstupným vestibulom. Je zaují-
mavé, že už pri stavaní v ňom 
zabudovali elektrické rozvody 
– žiarivé svetlo lustrov dodávalo 
salónu honosnosť.
 V polovici osemdesia-
tych rokov 20. storočia malý 
palác dôkladne renovovali. Pod 
omietkou v zadnej miestnosti 
na poschodí objavili pritom 
fragment gotického okna býva-
lej židovskej synagógy, zrušenej 
v roku 1530. V časoch synagógy 
sa židovské geto nachádzalo totiž 
zhruba medzi Laurinskou brá-
nou a Uršulínskou ulicou a bolo 
od mesta oddelené hradbami. 
V najmenšom šľachtickom pa-
láci Európy dnes sídli Mestské 
kultúrne stredisko.

(vs)

 Súčasťou edície Bratis-
lava – Pressburg, ktorú vydáva 
Albert Marenčin – Vydavateľ-
stvo PT, je aj kniha Igora Janotu 
Bratislavské rarity. Autor v nej 
približuje atraktívne kuriozity 
a kuriózne atraktivity starej Bra-
tislavy. Pozývame vás na krátku 
exkurziu....

ZRKADLO JARMOČNÝCH ZLODEJOV

 Najpočetnejšiu kate-
góriu zlodejov v stredovekom 
Prešporku tvorili jarmoční 
zlodeji. V ruchu, zmätku a tla-
čenici jarmoku či trhu sa doká-
zali zmocniť množstva tovaru. 
Najčastejšie kradli súkno, ob-
lečenie, obuv, všakovaké reme-
selnícke výrobky či náradie a v 
neposlednom rade aj potraviny, 
ovocie a zelenina. Veľmi výnos-
ným bolo odrezávanie mešcov s 
peniazmi, ktoré sa kedysi nosili 
zavesené na opaskoch. Na také-
to krádeže sa však odhodlali iba 
zlodeji, ktorí mali mimoriadnu 
zručnosť a dlhodobý cvik. Jar-
moční zlodeji sa ukradnuté veci 
snažili čo najrýchlejšie predať, a 
to najmä židovským obchodní-
kom či mestským krčmárom, 
ktorí na ukradnutom tovare tiež 
dobre zarábali.
 Jarmoční zlodeji to však 
kedysi nemali ľahké. Predsta-
vitelia mesta im totiž oddávna 
venovali zvýšenú pozornosť. 
Viedla sa napríklad evidencia 
dolapených zlodejov, zapisovali 
sa ich mená a charakteristické 
črty. Pri spisovaní podozrivých 
si okolité mestá navzájom po-
skytovali informácie o ľuďoch 
z podsvetia. Prvý zachovaný 
písomný zoznam jarmočných 

zlodejov v Prešporku nie je 
síce presne datovaný, no podľa 
ostatných záznamov v najstar-
šom súdnom protokole – knihe 
zvanej Achtbuch možno usúdiť, 
že pochádza z obdobia okolo 
roku 1437. Mená a opisy jar-
močných zlodejov sa zvykli vy-
hlasovať aj verejne, a to najmä v 
súvislosti s najväčším prešpor-
ským jarmokom, ktorý sa konal 
týždeň pred dňom svätého 
Vavrinca (10. augusta) a týždeň 
po ňom. Preklad po nemecky 
písaného úradného záznamu, 
ktorý je vlastne akýmsi súdo-
bým zatykačom, nám priam 
plasticky približuje panopti-
kum jednotlivých prototypov 
podsvetia. „Registrovaní zlodeji 
a zlodejky, ktorí zvyčajne postá-
vajú všade na jarmokoch. Teda 
po prvé istá Nessová, ktorú 
odsúdili vo Viedni.“ Tá pred po-
pravou udala mnohých ďalších 
zlodejov, predovšetkým svojho 
druha Václava z Obernbergu, 
ktorého tiež popravili. Ďalej 
sú v zozname uvedené tieto 
mená, prídomky či prezývky: 
zlodej Kolblein (vo voľnom 
preklade Teľacinka); Michal 
Tziegelknecht (čiže pôvodne 
zaiste tehliarsky nádenník) s 
jedným uchom; jednooký Mi-
kuláš a jeho žena; Jansen, zvaný 
Červený a jeho žena Kunigun-
da; istá Schilltendorferová a 

jej muž Hans; žena kachliara 
z Matzersdorfu; akýsi Heinczel, 
ktorý zvyčajne kradol pred 
Škótskym kostolom vo Viedni; 
dve sestry prezývané Sestričky 
(čo však bolo len zdvorilejším 
pomenovaním vykonávateliek 
najstaršieho ženského remesla, 
čiže prostitútok) zo Steinesdor-
fu; Hans Mair z Klosterneubur-
gu so ženou Margarétou; akýsi 
Hennsel (Janko) z Marcheggu. 
Zoznam uzatvára istý Stutfaul 
(v preklade Lenivé stehno), 
chodiaci o barlách a Toník, 
zvaný Kúpeľník. Pozoruhodné 

je, že v 19-člennom zlodejskom 
panoptiku sú v nezvykle vyso-
kom počte zastúpené ženy, čo 
poukazuje na svojský spôsob 
emancipácie nežného pohlavia 
v stredoveku. Ďalej je zaujíma-
vé, že všetky uvedené osoby 
mali domovskú príslušnosť 
v susednom Rakúsku a že v 
iných súdnych písomnostiach 
starého Prešporka sa nespomí-
najú. Azda si dali pozor a jar-
mokom v meste nad Dunajom 
sa radšej vyhli.

Vladimír Segeš

Mrzák s barlami na stredovekom obrázku nápadne pripomína 
jarmočného zlodeja Stutfaula z najstaršieho prešporského zatykača.

DVOJITÁ VRAŽDA NA VŔŠKU PRI KALVÁRII
 Všedné dni v Bratislave 
v polovici 18. storčia len sem-
-tam spestrili slávnosti a defi-
lírky, ktoré poriadala občianska 
garda – ozbrojená stráž meš-
ťanov. Niekedy sa zasa objavila 
dajaká potulná divadelná skupi-
na predvádzajúca svoje umenie 
v napochytro zbitej búde. Inak 
nebolo udalosti, ktorá by rozče-
rila pokojné vody mesta.
 Nečakane veľký roz-
ruch spôsobila správa o tra-
gickej udalosti 18. marca 1758. 
Mestom sa rozniesla zvesť, že v 
pustom kostolíku na vŕšku pri 
Kalvárii zavraždili v noci dvoch 
nábožných pustovníkov. Fráter 
Blasius a fráter Hieronymus si 
vybrali tento schátralý kostolík 
za svoj príbytok. Poučovali oko-
litých ľudí, dávali im rozumné 
rady a prijímali za to milodary. 
 Ihneď po správe o zlo-
čine vyslal mestský kapitán 
Jozef Finaty svojich mušketie-
rov a vyšetrujúcu komisiu na 
Kalváriu. Bol v nej mestský 
fyzik Dr. Justus Joannes Tor-
koš a chirurg Karol Schwartz. 
Oboch pustovníkov našli ležať 
v krvi. Brat Blasius už bol mŕt-
vy. Zraneného a ešte žijúceho 
brata Hieronymusa odniesli do 
nemocnice Milosrdných bratov, 
kde nasledujúci deň skonal. 
Stačil však rozpovedať, ako boli 
prepadnutí. Po večernej mod-
litbe sa odobrali na odpočinok. 
Pred polnocou sa zobudili na 

veľký lomoz. Lámanie trámov 
ich zastrašilo. Vzápätí vrazili 
do príbytku viacerí muži. Jeden 
zaútočil na Hieronyma sekerou, 
druhý zasa krivým mečom zaťal 
Blasiusovi do hlavy. Viac už 
umierajúci fráter nevedel pove-
dať.
 Kapitán Finaty okam-
žite nariadil mušketierom a 
lesníkom prepátrať okolité 
hájiky a lesy. Hľadanie bolo 
úspešné. Na mýtine Blume-
nauského lesa v okolí Lamača 
pochytali viacerých Cigánov v 
okamihu, keď chceli zakopať 
podozrivé kostolné predmety. 
Kríž so strieborným Kristom 
a niekoľko strieborných mincí 
naznačilo, že išlo o korisť z lú-
peže. Cigánov na radnici prísne 
vyšetrovali, o čom sa zachovala 
kriminálna zápisnica.
 V nej sa uvádza: 21 
ročný Juraj Oláh zo Stupavy sa 
hneď na začiatku vyšetrovania 
priznal, že spolu s inými súkme-
ňovcami sa podieľal na zavraž-
dení oboch pustovníkov. Osem 
dní pred prepadom sa potuloval 
okolo kostolíka na Kalvárii a tu 
sa stretol so štyrmi jemu dovte-
dy neznámymi Cigánmi. Jeden 
sa volal Burian, druhý Fertya 
a mená ďalších si nepamätal. 
Neskôr, v inkriminovaný deň sa 
všetci stretli, šli do mesta a v pi-
vovare pred Michalskou bránou 
spoločne mnoho vypili. V dob-
rej nálade sa Fertya rozhovoril o 

tom, že v kostolíku je veľa zlata, 
že sa k nemu treba dostať a pus-
tovníkov zabiť. 
 Okolo 11. hodiny večer 
sa všetci piati vybrali na miesto 
zločinu. Kým Oláh s inými 
dvomi zlodejmi zostali vonku, 
Fertya a Burian sa cez strechu 
vlámali do kostolíka. Keď Oláh 
počul kvílenie dobíjaných 
pustovníkov, krikom varoval 
oboch komplicov od vraždenia. 
Tí však toho nedali, a tak Oláh 
spolu s dvomi inými páchateľmi 
zutekali späť do tábora, kde ich 
čakali ženy. 
 Neskôr prišli do tábo-
ra aj obaja vrahovia a cynicky 
rozprávali o podrobnostiach 
vlámania. Súčasne vybalili 
ukoristené predmety: jeden 
medený krucifix so striebor-
ným Kristom, jeden strieborný 
obraz Panny Márie, jeden meč 
a 15 zlatých mincí. Všetko si 
nechali vrahovia, vyšetrovaný 
Oláh nechcel nič z koristi prijať. 
Následne všetci odišli do Zá-
horskej Bystrice v presvedčení, 
že pustovníci sú mŕtvi a nič 
nemôžu prezradiť. Tu si rozo-
stavili svoje šiatre.
 Z výpovede ostatných 
štyroch páchateľov vrátane ich 
žien sa napriek mnohým proti-
rečeniam ukázalo, že Oláh a J. 
Fanty sa nezúčastnili na vražde-
ní. Do kostolíka sa vlámali traja: 
Fertya, Burian a Jozef Konkoš. 
Vyšetrovanie mohli ukončiť až 

neskôr, keď dolapili vodcu ban-
dy Ladislava Fertyu. Nakoľko 
obžalovaní sa naďalej vyhová-
rali a vinu prenášali jeden na 
druhého, boli všetci podrobení 
tortúre – mučeniu. Vtedy sa 
Burian, Konkoš a Fertya pri-
znali, že spolu vypracovali plán 
vraždenia, ktorý aj vykonali. 
 Súd udelil Burianovi a 
Konkošovi trest smrti a ostat-
ným dlhoročné väzenie. Smr-
teľný ortieľ im vykonali 5. mája 
v roku zločinu. Najprv na Hlav-
nom námestí z oboch trhali 
zaživa mäso rozpálenými klieš-
ťami. Potom ich hnali bičom na 
popravisko, ktoré sa nachádzalo 
na križovatke dnešnej Krížnej a 
Vajnorskej ulice. Tu ich mest-
ský kat Juraj Schattenbocher 
usmrtil pred zhromaždeným 
obecenstvom polámaním na 
kolese. Ich mŕtvoly boli vytiah-
nuté na šibenicu. Zostali na nej 
visieť tri dni pre výstrahu mož-
ným zločincom. 
 Na mieste vraždy na 
Kalvárii postavili mešťania kríž. 
Našli sa poverčiví ľudia, ktorí 
tvrdili, že večer pri kríži možno 
vidieť mihajúce sa svetielka. 
Mali to byť blúdne duše vrahov, 
ktoré nenachádzali pokoja na 
onom svete. Strašidelná povesť 
z Kalvárie bola rozšírená medzi 
ľudom počas celého 19. storo-
čia. 

z pozostalosti Ovídia Fausta 
spracoval Boris Ferjenčík
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DETI 

 Dnes opakované slovo 
po celý deň. Medzinárodný deň 
detí. Ale stačí to? Možno práve 
teraz je čas na krátke, ale veľmi 
vážne zamyslenie nad dieťaťom 
a deťmi. Mnoho ráz rodičia ne-
postrehnú, kto má nesmierne 
veľký vplyv na ne a oni nerobia 
nič preto, aby viedli s deťmi 
nezastupiteľný dialóg. Rodičia 
by si mali uvedomiť, že túžbu 
učiť deti kráčať cestou lásky, 
krásy, pravdy a dobroty, by si 
mali osvojiť predovšetkým oni 
a urobiť všetko preto, aby bola 
podporená. To však dosiahnu 
iba vtedy, ak sa vnesie do života 
dôstojnosť ľudskej bytosti, pravá 
hodnota manželstva a rodinný 
život, pozitívne výdobytky a ciele 
ľudstva. Odtiaľ vyplýva nutnosť, 
aby sa médiá usilovali o efektnú 
formáciu a rešpektovanie etiky, 
o ktorú majú záujem nielen ro-
dičia, ale aj tí, ktorí majú zmysel 
pre občiansku zodpovednosť. 
Každá tendencia produkovať 
programy, vrátane animovaných 
filmov a video hier, ktoré v mene 
zábavy oslavujú násilie, odráža-
jú antisociálne konanie, alebo 
vulgarizujú ľudskú sexualitu, je 
perverzná, a to tým skôr, ak sú 
tieto programy určené deťom 
a dospievajúcim.
 Ako vysvetliť túto „zá-
bavu“ nespočetným nevinným 
mladým ľuďom, ktorí v skutoč-
nosti sú obeťami násilia, vyko-
risťovania a pohlavného zne-
užívania? Práve rodičia by mali 
pochopiť dôležitosť výchovy detí 
k opravdivej láske a snažiť sa eli-
minovať škodlivý vplyv bulváru 
v printových či elektronických 
médiách. Nie však iba strohým 
zákazom, ale naopak trpezlivým 
vysvetľovaním. A hľadiac očami 
Ježiša Krista, uvedomujúc si, že 
môžu dať tým druhým omnoho 
viac, než to, čo je nevyhnutné 
navonok. Môžu ich obdarovať 
pohľadom lásky, ktorý toľko 
každé dieťa potrebuje. Iba takto 
dokáže naša spoločnosť opäť 
nájsť opravdivé hodnoty a začať 
žiť opravdivý život lásky. 
 Možno práve teraz po-
ciťujeme tak naliehavo precítiť 
túžbu ľudského bytia.  Zaiste 
každý z nás túži po tom, aby bol 
milovaný. Človek však musí byť 
k láske vychovávaný. Ak človek 
cíti lásku, je schopný opätovať 
lásku. Preto potrebujeme vycho-
vávať k láske. Možno práve teraz 
si uvedomujeme hodnotu dieťa-
ťa.  

Daniel Dian
šéfredaktor Duchovného pastiera

V PREŠPORKOVE RODIČIA DISKUTUJÚ, AKO VYCHOVÁVAŤ DETI
 Rodinné centrum Pre-
šporkovo sa zapojilo do kam-
pane Únie materských centier 
s názvom „Ako chceme vychová-
vať svoje deti“. Od apríla do júna 
2009 prebiehajú každý štvrtok 
dopoludnia diskusie na zaujíma-
vé témy z oblasti výchovy detí. 
Pre rodičov sú prínosom predo-
všetkým poznanie a porozume-
nie vlastným deťom, ku ktorým 
prichádzajú počas diskusií.
 Predovšetkým matky na 
materskej dovolenke považujú 
za dôležité rozumieť vlastným 
deťom. Cieľom  týchto diskusií je 
vyrozprávať sa na danú tému do-
sýta, vypočuť si názory i problémy  
iných  a potešiť sa vedomím, že nie 
sme jediní, kto má problém zvlád-
nuť svoje deti. Byť rodičmi sa totiž 
neučíme, rodičmi sa jednoducho 

staneme a odvtedy sa náš život 
radikálne zmení. Nevyhneme sa 
frustrujúcim otázkam: Vychová-
vam svoje dieťa správne? Ako to 
robia iní rodičia? Ako zvládnuť 
prvý detský vzdor? Prečo všetko 
musím hovoriť tristokrát? 
 Materské centrá sú jedi-
nečným priestorom, kde odpovede 
na tieto otázky nájdeme – či už 
pri neformálnych rozhovoroch 
s inými rodičmi, jednoduchým 
pozorovaním výchovných metód 
iných rodičov alebo v riadených 
rozhovoroch a diskusiách, aj za 
účasti prizvaných profesionálov.
 V rámci kampane „Ako 
chceme vychovávať svoje deti“ 
prebiehajú v materských centrách 
rozhovory medzi rodičmi o vý-
chove svojich detí. Kampaň je pro-
jektom Únie materských centier 

a vychádza z prirodzenej potreby 
rodičov v MC diskutovať na rôzne 
témy, týkajúce sa rodičovstva. 
 „Počas diskusie na tému 
Detský strach som si náhle uve-
domila, že moje deti sa boja tých 
istých strašidiel, ktorých som sa 
ja ako dieťa najviac bála. Toto 
poznanie mi umožnilo nájsť jed-
noduchý spôsob, ako tento ich 
strach odbúrať. Teším sa na ďalšie 
diskusie, ktoré mi pomôžu vo vý-
chove našich detí,“ hovorí Katarína 
Králiková.
 Diskusie vedú facilitátor-
ky, ktoré zároveň spisujú zaujíma-
vé podnety a skúsenosti rodičov. 
Záznamy z týchto diskusií budú 
pokladom pre „Akadémie praktic-
kého rodičovstva“, ktorými sa ma-
terské centrá postupne môžu stať. 
Diskusie sa konajú v 28 materských 

centrách na Slovensku a aj v RC 
Prešporkovo na Grösslingovej ul. 
č. 48 v Mestskej časti Bratislava 
–Staré Mesto môžete spolu s inými 
rodičmi neformálne diskutovať o 
tom, ako vychovávame naše deti. 

V najbližšom období sa môžete 
zapojiť do diskusií na tieto témy:

Štvrtok 4.6. 2009 o 10,00  hod. 
- Môj partner nesúhlasí s moji-
mi výchovnými metódami, ako 
reagovať?

Štvrtok 18.6.2009  o 10,00  hod. - 
Máme právo mať negatívne emó-
cie, nesprávne je riadiť sa nimi

Bližšie informácie: www.prespor-
kovo.sk 

(vs)

34. ročník festivalu
KULTÚRNE LETO A HRADNÉ SLÁVNOSTI BRATISLAVA 2009

18. jún 2009 - 20. september 2009 
Blíži sa najväčší festival 

kultúry v  Bratislave!

 34. ročník kultúrneho mara-
tónu plného hudby, tanca, divadla aj 
výtvarného umenia pohltí letnú Bra-
tislavu už tradične v 2. polovici júna. 
Počas takmer 3 mesiacov si z ponu-
ky až 200 podujatí  bude môcť „to 
svoje“ vybrať každý Bratislavčan, či 
návštevník mesta! Hlavný dramaturg 
a producent festivalu Bratislavské 
kultúrne a informačné stredisko 
pripravilo v dňoch 20. – 21.6.2009  
unikátny Otvárací víkend, ktorý 
bude lákavou pozvánkou a  zároveň 
malou ochutnávkou z toho, čo Vás 
počas leta v rámci festivalu čaká. 
Obe víkendové popoludnia ponúknu 
atraktívny kultúrny program ideálny 
pre rodiny s deťmi, ktorý vyvrcholí 
večernými programovými lahôdka-
mi – vystúpi  najznámejší folklórny 
súbor – Lúčnica a predvedú sa aj re-
nomovaní slovenskí operní speváci 
v slávnostnom programe - Operné 
gala.
 Bohatý úvod festivalu po-
núkne od 18. do 29. júna žánrovo 
pestré a atraktívne podujatia v  cen-

tre Bratislavy. Prvýkrát sa v uliciach 
predvedú aj účastníci svetového 
rómskeho multikultúrneho festivalu 
- International Gypsy Fest, a to 
v sprievode vytvorenom z rómskych 

umelcov z 8 krajín Európy v tradič-
ných rómskych krojoch. V Zrkad-
lovej sieni Primaciálneho paláca sa 
od 21. júna budú schádzať milovníci 
gitarových tónov, počas 34. ročníka 
Medzinárodného gitarového festi-
valu J. K. Mertza. Festival ponúkne 
tých najlepších súčasných interpre-
tov z celej Európy a  predstaví aj 
hosťa z Austrálie. Hlavné námestie si 
v dňoch 22. – 24. júna podmaní pro-
fesionálny umelecký súbor – SĽUK, 
ktorý Vám vo svojich 3 úžasných 
hudobno-tanečných inscenáciách 
predvedie invenčne spracovaný slo-
venský folklór. Oslávime aj 100. vý-
ročie železničky Čierny Hron, a to 
príjemným programom pre rodiny 
s deťmi, ktoré potešia jazdy vláčikom 
ťahaným parnou lokomotívou, histo-
rická  električka, či rôzne workshopy 
a súťaže.
 Perfektnou ochutnávkou 
jazzu pod holým nebom a prípravou 
na festivalový cyklus Jazz pod vežou 
bude koncert amerického hudobníka 
Scotta Hamiltona  s Nothing But 
Swing Triom.  Na Hlavnom námes-
tí Vás prekvapí aj detský tanečný 

súbor TEIKSMINA z Lotyšska, 
či operné árie v rámci podujatia 
UmbriaMusicFest Bratislava 2009, 
ktoré sa bude konať  v spolupráci s 
ASSIS Taliansko – slovenskou aso-
ciáciou. 
 Júl a august bude už patriť 
obľúbeným cyklom a festivalom 
Kultúrneho leta, ktoré majú me-
dzi Bratislavčanmi zvučné meno 
ako napríklad: Jazz pod vežou, 
Rozprávkový palác, Rodinné 
zoologiády, Túlavou cestou, Me-
dzinárodná Bratislava, Hudba na 
Dunaji, Letné Shakespearovské 
slávnosti, Léto hereckých osob-
ností Bratislava-Praha, Viva Mu-
sica, <bratislava-inline>, Menši-
nové hudobné leto, Festival his-
torického šermu, hudby, tanca 
a remesiel, Dni majstrov na hrade.  
Tešte sa na leto v Bratislave! Bude 
plné kultúry a umenia! 
Viac informácií a aktualizovaný 
program festivalu Kultúrne leto 
a Hradné slávnosti Bratislava 2009 
nájdete na: www.bkis.sk.

http://www.bkis.sk
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SVET MÔŽE BYŤ LEPŠÍ AJ VĎAKA 
ZÁPADOSLOVENSKEJ ENERGETIKE

 Spoločenská zodpoved-
nosť firiem sa môže prejavovať 
rôznym spôsobom. Niekto sadí 
stromy, iní upratujú, ďalší orga-
nizujú zbierky na pomoc sociálne 
chorým alebo sociálne odkáza-
ným. Každopádne radi vidíme, 
ak tí silnejší vedia pomôcť tým 
slabším a odkázaným. Dlhoročné 
aktivity Západoslovenskej ener-
getiky, a.s., (ďalej len ZSE) ad-
resovaná  ľuďom s ťažkým zdra-
votným postihnutím, ktorých 
máme v našej organizácii Lepší 
svet desiatky, je podľa nás jedným 
z najvýnimočnejších partnerstiev 
v rámci tejto činnosti. 
 ZSE začala podporovať 
projekt vzniku moderného zaria-
denia sociálnych  služieb a služieb 
zamestnanosti pre ľudí s ťažkým 
zdravotným a mentálnym po-
stihnutím hneď od jeho vzniku 
v roku 2003. Pred šiestimi rokmi 
išlo o inovatívnu myšlienku kom-
plexnej starostlivosti a spoločen-
ského začleňovania absolventov 
Praktickej školy na Švabinského 
ul. 7 v Bratislave. Bola to pokro-

ková idea mladých študentov 
pedagogickej fakulty študujúcich 
špeciálnu pedagogiku mentálne 
postihnutých, ktorí sa rozhodli 
adresne pokračovať v ďalšom 
rozvoji ľudí s mentálnym postih-
nutím. Po ukončení štúdia totiž 
zostali v podstate nevykrytí z hľa-
diska absencie ďalších vhodných 
zariadení, akými sú  rehabilitač-
né strediská, chránené dielne, 
podporované bývanie a ďalšie 
doplnkové a zákonom nepodchy-
tené aktivity a služby, ktoré táto 
špecifická klientela potrebuje pre 
svoje, čo najlepšie začlenenie do 
života spoločnosti.
 Spoločnosť sa pre dlho-
ročné partnerstvo s organizáciou 
Lepší svet rozhodla aj na základe 
odborných a prepracovaných 
projektov, ktoré si pre svoje 
úspechy vyžadujú hlavne veľa 
času a trpezlivosti. Zamestnanci 
ZSE boli prvými, ktorí sa začali 
podieľať na živej spolupráci s na-
šim centrom. Prostredníctvom 
veľkého množstva podujatí, na 
ktoré sme boli s našími klienta-
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V piatok o5. o6. 2oo9 sa bude kona� prvá E.ON Jazz Night, ktorá prinesie lahôdky pre milovníkov nu-jazzu, funku, soulu a breakbeatov.
Priestory bratislavskej design factory sa od 2o.oo do o6.oo ráno zmenia na klub plný hudby. Ve�er od�tartujú dve výborné
slovenské kapely - Finally a 3 plus 1. Po nich prídu Mo � Horizons Soundsystem � DJ-ská dvojica z Hannoveru s perkusionistom
Nené Vasquezom z Venezuely. Koncertnú �as� uzavrie skvelá show v podaní tzv. rakúskeho hudobného zázraku Parov Stelar & Band.
Po koncertoch nasleduje Live DJ Night, ktorá potrvá a� do skorého rána (Mo � Horizons DJ Set, DJ Kinet, DJ C.O.D.E.).
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Názov Jazz Night nie je vybraný náhodne, ale vyjadruje aj celý koncept podujatia � Noc plná hudby, jazzu, a dobrej atmosféry
v originálnom priestore. Chceli sme vytvori� podujatie, ktoré bude kore�pondova� s netradi�ným industriálnym prostredím
a uvo�nenou neformálnou atmosférou, ktorou je design factory známe.

Ve�er od�tartuje kvalitným jazzom v podaní Finally s Emilom Frátrikom za bubnami a 3 plus 1 so svojou smooth-nu-jazzovou tvorbou.

Slnko z �Bosshanoveru� prinesie skvelá zostava, ktorej skladby nájdete na vy�e 5oo kompiláciách, Mo � Horizons Soundsystem
v zlo�ení Ralf Droesemeyer a Mark � Foh � Wetzler (DJi a producenti) a venezuelský perkusionista Nené Vasquez,
ktorý je o. i. dr�ite�om Grammy Award z roku 1999.

Po nich obsadí pódium 5-�lenná zostava z Linzu Parov Stelar & Band. DJ a producent Parov Stelar (vlastným menom Marcus Füreder)
je v sú�asnosti pova�ovaný za rakúsky zázrak. Nápadité fúzie jazzu, swingu, charlestonu, house music a lámaných beatov,
prechody z housu do nu-jazzu, z minimalu do downtempa, z jazzu do breakbeatu � zaru�ene skvelý �ivý zá�itok.

Koncertmi sa v�ak ni� nekon�í, naopak Live DJ Night práve za�ína, preto sú vítaní v�etci, ktorí sa chcú poriadne zabavi�.
Tú od�tartuje 3-hodinová show Mo � Horzions DJ Set a za nimi známi Nu Spirit DJi Kinet a C.O.D.E.,
ktorých budete priebe�ne po�u� po�as celého ve�era/noci.
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Koncerty budú ma� komornú atmosféru vzh�adom na ve�kos� priestorov, no po celý �as bude v susediacej Lounge obrazová
a zvuková projekcia z koncertnej miestnosti. Preto aj v�etci tí, ktorí prídu �len� na drink, budú priamo v atmosfére kvalitných
�ivých koncertov � od 2o.oo a� do o6.oo ráno.

V�etkých, �o vydr�ia a� do rána, �aká na záver podujatia prekvapenie.
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Finally (sk)   Mo � Horizons DJ Set (de)             Lea Hurbanová
3plus1 (sk)   Nu Spirit DJs Kinet & C.O.D.E. (sk)                                                 hurbanova@designfactory.sk
Mo � Horizons Soundsystem (de)        +421 907 666 716
Parov Stelar & Band (at)           www.designfactory.sk
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mi pozývaní a taktiež vťahovaní 
do informačných kampaní, sa 
postupne rozvinulo aj množstvo 
obojstranných kontaktov. 
 Jedným z veľmi pozitív-
nych ohlasov sú dobrovoľnícke 
aktivity, na ktorých nám zamest-

nanci ZSE svojou prácou pomá-
hali pri rekonštrukčných a revi-
talizačných prácach v dôsledku 
sťahovania sa do nových - väčších 
priestorov na Osuského ul. 8.  Aj 
vďaka nim sa nám podarilo v ro-
ku 2006 z priestorov bývalých 
zdevastovaných jaslí, vybudovať 
moderné zariadenie sociálnych 
služieb a služieb zamestnanosti 
pre ľudí so stredným a ťažkým 
stupňom mentálneho postihnu-
tia. 
 Zamestnanci ZSE nám 
v tomto období pomohli pri 
upratovacích a čistiacich prácach 
v rámci budovy, ale aj pri uprataní 
okolia a záhrady celého zariade-
nia. ZSE bola zároveň aj generál-
nym partnerom, ktorý poskytol 
potrebné finančné prostriedky 
na rekonštrukčné práce v rámci 
všetkých zrealizovaných činností 
na našom zariadení. 
 Nejde však iba o veľké 
projekty. Zamestnanci ZSE po-
máhajú pri fundraisingu zariade-
nia aj dobrovoľníckou pomocou 
na rôznych predajných aktivitách, 
akými sú Vianočné trhy.  Naše 
partnerstvo je denne živé a svojou 
dobrovoľníckou prácou nám po-
máhajú pri zabezpečovaní každo-
denného chodu. Všetky príspevky 
a financie sú použité na činnosti 
úzko späté s chodom zariadenia, 
ktoré zlepšuje zdravotný stav 
našich klientov, podporuje ich 
integráciu do života väčšinovej 
spoločnosti a rozvíja ich v samo-
statnosti. Zväčša totiž ide o bežné 
aktivity, na ktoré  otvorené gran-
tové výzvy neprispejú, no bez 
ktorých by existencia zariadenia 
nebola absolútne udržateľná. Čo 
si však najviac na našej spolupráci 
ceníme, je nevyčisliteľný ľudský 
a priateľský rozmer, ktorý  sa 
počas šesťročnej spolupráce vy-
budoval medzi klientami zariade-
nia, ich rodičmi, zamestnancami 
zariadenia a zamestnancami spo-
ločnosti ZSE, ktorí si nás svojim 
spôsobom adoptovali a starajú sa 
o to, aby Lepší svet mohol byť ešte 
lepší, za čo im ďakujeme.

Mgr. Dušan Mikulec 
 riaditeľ organizácie Lepší svet

VÍRUS ZVANÝ 
KLIMATIZÁCIA

 Začiatkom  osemdesiatych 
rokov minulého storočia sa najmä 
v Petržalke, ale prakticky v celej 
ČSSR objavil vírus montovania 
sklených výplní rôznej konštruk-
cie, farebnosti, prevedenia, a to na 
balkónových  loggiách panelových 
bytových objektov.  
 V polovici osemdesiatych 
rokov sa objavil nový vírus, kto-
rým bolo montovanie satelitných 
antén, prakticky po celom dome, 
rôznej kvality a veľkosti. Obsypanie 
domu kruhovými anténami, málo-
kedy s nejakým súhlasom vlastníka 
či správcu domu a určite aj bez 
schválenia zo strany ostatných 
bývajúcich v dome, vytvorilo nový 
štýl architektúry domov na úrovni 
takých plechových bradavíc, zväčša 
šedivých.
 V súčasnosti máme ďalší 
prevratný vírus, ktorým je na po-
dobenstvo amerického štýlu – a to 
nielen v autách - inštalovanie kli-
matizačných jednotiek rôzneho 
vyhotovenia, veľkosti, zafarbenia 
a hluku, ktorý vytvára elektrický 
pohon klimatizačného zariadenia, 
s malým alebo väčším kvapkaním 
málo sympatickej tekutiny. A opäť 
umiestnené na spoluvlastnícky  
spoločných strechách, terasách ale-
bo obvodových múroch v blízkosti 
bytu majiteľa klimatizácie a tiež na 
bytových balkónoch. Vyžiadanie 
stanoviska a súhlasu stavebného 
úradu alebo ostatných  vlastníkov 
bytov a spoluvlastníkov domového 
objektu je len nedosiahnuteľným 
snom, či predstavou. A že sa hrubo 
porušujú najmä spoluvlastnícke 
vzťahy k spoločným častiam domu 
podľa § 11, zákona NR SR č. 182/
1993 v platnom znení alebo viaceré 
ustanovenia stavebného zákona, to 
zatiaľ akosi nikoho odborne, pre-
vádzkovo a právne netrápi. Naša 
pôvodne celkom vhodne koncipo-
vaná ústava a jej text trošku postup-
ne zväčšovaný  či zmenšovaný, má 
stále také jedno ustanovenie, podľa 
ktorého by vlastník nemal zneuží-
vať svoje postavenie.
 Potom by mal a vlastne 
musel vlastník bytu spolu s projek-
tantom a realizátorom umiestnenia 
klimatizačnej jednotky komusi 
oprávnenému vysvetľovať svoju 
koncepciu podstatného menenia 
vzhľadu domu, bez súhlasu ostat-
ných vlastníkov, alebo aj obsah 
pojmu dobrých mravov v dome. 
 Ako príklad je možné 
uviesť celkom nový pekne sfarbený 
bytový objekt v Podunajských Bis-
kupiciach, ktorého obvodové steny 
a balkóny sú doslovne takto obsy-
pané klimatizáciou. Potom zostáva 
len malá otázka, kde sa stala chyba 
pri odsúhlasovaní projektu a pri ko-
laudačnom konaní. A kto je vlastne 
odborne  zodpovedný za zoškare-
denie určite nie lacného bývania?
 

Ludvík Vanko starší
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POZRITE SI 
BRATISLAVSKÝ KRAJ 
V 3D-VIZUALIZÁCII

 Bratislavský samosprávny 
kraj prostredníctvom svojho web-
portálu www.bratislavskykraj.sk 
sprístupňuje geografický informačný 
systém, ktorý ponúka bohaté infor-
mácie o celom regióne. Tie slúžia 
nielen obyvateľom kraja, jeho náv-
števníkom, ale aj samotným obciam 
a mestám či investorom. Jeho cieľom 
je rozvoj jednotlivých miest a obcí 
v regióne.
 Bratislavský samosprávny 
kraj vo svojom geoportáli ponúka 
podrobnú orientačnú mapu, farebnú 
ortofotomapu a účelovú katastrálnu 
mapu. Ponúka vyhľadávanie miest, 
obcí a ulíc a ako jediný na Slovensku 
umožňuje vyhľadávanie adresných 
bodov (nielen ulica, ale aj číslo domu 
či PSČ). Geoportál sa jednoducho 
ovláda, prehliadač tematickej mapy 
ponúka pohodlnú a plynulú navi-
gáciu, okrem grafických ovládacích 
prvkov sa dá mapa plne ovládať my-
šou. Mapové okno zobrazuje údaje 
tvoriace digitálnu mapu Bratislav-
ského kraja, ktoré sú zoradené do te-
matických vrstiev podľa oblastí v pô-
sobnosti BSK. Údaje možno zobraziť 
na podklade farebnej ortofotomapy, 
orientačnej mapy alebo účelovej 
katastrálnej mapy. Zaujímavosťou 
Geoportálu BSK je 3D-vizualizácia 
modelu Bratislavského kraja, ktorú 
je možné prehliadať vo voľne šíriteľ-
nom prehliadači GeoShow3D Lite. 
 (pk)

LOVIŤ ALEBO 
NEBYŤ

 Martin Chynoranský, 
rozhlasový moderátor, slovne 
uviedol do života nový ženský 
román. Loviť alebo nebyť je 
knižný debut blogerky, reklam-
nej textárky  a prispievateľky do 
lifestylových magazínov Ivy Ku-
čerovej. Krstnou mamou sa stala 
herečka Lucia Rózsa Hurajová, 
ktorá nové papierové dieťatko 
pokrstila francúzskym vínom. 
 Loviť alebo nebyť. Prí-
značný názov pre knihu s večne 
aktuálnymi témami – láska, sex, 
vzťahy. Pôvodne súbor poviedok 
uverejňovaných na blogu sa čitate-
ľom tak zapáčil, že si vyžiadali jeho 
knižnú podobu. Podľa slov autorky 
sa kniha dostala na pulty kníhku-
pectiev pred necelým mesiacom 
a dnes ju už v nich nenájdete. 
Dostupná je však na internetových 
knižných portáloch, kde je zarade-
ná medzi bestsellery.
 Ide o ďalší z radov žen-
ských románov. Je písaný moder-
ným, ľahkým a vtipným spôsobom. 
Autorka o knihe hovorí, že postavy 
v nej sú skutočné a ich postoje 
a deje sa postupne samy formovali. 
Kniha je teda výpoveďou zo života, 
a preto sa niet čo čudovať, že sa 
v nej nejedna dáma nájde. 

(vs)

INZERCIA

FRANTIŠEK Z ASSISI UŽ AJ NA NOVEJ SCÉNE
 Po dlhom čakaní a nie-
koľkoročných prípravách uviedla 
Nová scéna pôvodný slovenský 
muzikál František z Assisi. Autor-
ský kolektív, ktorý toto dielo uvie-
dol aj v Prešove, tvoria Martin 
Kákoš, Gabo Dušík a Martin Sar-
vaš. Vďaka nim má aj bratislavské 
publikum možnosť zažiť predsta-
venie plné kvalitných hereckých, 
speváckych a tanečných výkonov. 
 František z Assisi je životo-
pisným príbehom svätca. Odhaľuje 
ho ako hýrivého mladíka, ktorý na-
šiel svoju cestu k spáse. Opustil bo-
hatstvo a prepych kupeckého domu 
rodičov a odišiel kázať ako žobravý 
mních. S heslom „láska, chudoba 
a prostota“ založil rád františkánov. 
Na pozadí príbehu o hľadaní več-
ného života sa odohráva aj ľúbostný 
príbeh, ktorý trval celý Františkov 
život. Pre Kláru Favarone bol spo-
čiatku ctiteľ, neskôr učiteľ a vzor. 
I ona, inšpirovaná svojou láskou, 
všetko opustila a vstúpila do rádu. 
Na jej učení bol založený rád klari-
siek. Keď sme sa režiséra Martina 
Kákoša spýtali, či bolo vhodné 
muzikálovo spracovať život svät-
ca, povedal, že podľa historických 
prameňov František miloval spev 
a i keď nastúpil na cestu k Bohu, 
túto záľubu neopustil – spieval 
svoje kázne. Hoci ide o muzikálové 
dielo, spev a tanec nie sú dominant-
né tak, ako sme na to zvyknutí pri 
iných operetách. Činoherná zložka 
je v rovnováhe s muzikálovou. Dielo 
teda nie je náročné len po speváckej 
a tanečnej stránke, ale odhaľuje aj 
kvality hercov. 
 Silná hudba vyjadruje nála-
dy i myšlienky postáv, ktoré ju dopĺ-
ňajú spevom. Raz je chmúrna, než-
ná, burácajúca... Mení sa v rôznych 
odtienkoch a poskytuje divákom 
krásny zážitok. Nemožno nespome-

núť vynikajúcu ta-
nečnú choreografiu 
z dielne Jaroslava 
Moravčíka, ktorá 
umocňuje myšlien-
ku hry.
 Je dno du-
chá scéna, ktorá 
je neustále plná 
hercov, postačuje 
pre dej hry. Nie je 
zbytočne „prečač-
kaná“, je účelná 
a vyjadruje prosto-
tu i prepych scén. 
Kostýmy sú však 
do detailov prepra-
cované – zobrazujú 
najhlbšiu chudobu 
aj pompéznosť po-
stáv, pre ktoré sú 
vytvorené.
 T a k m e r 
každá postava má 
alternáciu. Niektorí 
herci dokonca majú 
naštudované dve 
roly. Zaujímavosťou predstavenia 
je stretnutie troch hereckých rodín 
na javisku. Stanislav Slovák ako 
predstaviteľ Františka sa objavuje 
v jednej scéne so svojím otcom – 
Mariánom, ktorý stvárňuje pápeža. 
Martin Kaprálik v úlohe mnícha sa 
tiež stretáva niekoľkokrát so svojím 
otcom Dušanom v postave Klárinho 
otca. Napokon sa na jednom javisku 
ocitajú aj sestry Molnárové – jedná 
hrá Kláru a druhá neviestku.
 Hlavnú úlohu sv. Františka 
stvárňujú Kamil Mikulčík, Stanislav 
Slovák a Peter Makranský, ktorý hrá 
i svätcovho priateľa. My sme mali 
možnosť vidieť Františka v podaní 
Stana Slováka. Hlboký vyzretý hlas 
a dobre zvládnuté činoherné vý-
stupy zožali nemalý úspech u pub-
lika. Jeho lásku a pravdepodobne 

životnú duchovnú partnerku Kláru 
hrajú Jana Lieskovská v alternácii 
s Luciou Molnárovou. My sme 
po Františkovom boku zažili Janu 
Lieskovskú. Jej nežný a jemný prejav 
kontrastoval s charakterom Stani-
slavovej postavy. Dopĺňali sa a vy-
tvárali harmonickú dvojicu. Nemô-
žeme uviesť všetkých protagonistov, 
i keď si to zaslúžia. Avšak musíme 
spomenúť ešte jednu veľmi výraznú 
postavu – mnícha Leva, ktorý celý 
život sprevádzal Františka. Mali 
sme možnosť vidieť ho v podaní 
Martina Kaprálika, alternuje ho Mi-
chal Rovňák. I jeho výkon bol veľmi 
kvalitný. Sprevádzal divákov celým 
predstavením v úlohe akéhosi roz-
právača. Jeho talent už dlho využí-
vajú viaceré divadlá, a tak sa niet čo 

čudovať, že sa objavil i v tomto mu-
zikáli ako jedna z titulných postáv.
 Predstavenie je nositeľom 
hlbokej myšlienky o hľadaní samé-
ho seba. Naštudovaný životopis 
a kvalitné prepísanie života Fran-
tiška z Assisi do scenára, robí z hry 
takmer dokumentárne dielo. I keď je 
posolstvo muzikálu značne nábožen-
ské, istotne ocenia herecké výkony a 
dobré stvárnenie aj ľudia neinklinu-
júci k viere. Dlho avizované dielo sa 
teda dostáva k verejnosti a čaká na 
svoje prijatie medzi bratislavskou 
divadelnou konkurenciou. Dodajme 
ešte, že Nová scéna sa s týmto pred-
stavením zúčastní na divadelnom 
festivale v Brne.

Veronika Ševčíková

http://www.bratislavskykraj.sk
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ZDRAVIE S IGOROM BUKOVSKÝM

ČLOVEK VS. PES
 Bolo by to ráno ako každé 
iné, ale osud, Boh alebo, kto to už 
má celé v rukách, mal zrejme iný 
zámer. Práve som vchádzal do kú-
peľne. Tešil som sa ako si rozlepím 
oči, šťukol som do vypínača a svetlo 
v kúpeľni sa rozsvietilo.  Je to nutné 
– nie že by som bol narcis a potre-
boval obdivovať svoju tvár po zo-
budení. Keď tu zrazu svetlo zhaslo. 
Tak som si povedal – joj, práve teraz 
musela skončiť žiarovka?
 Mýlil som sa. Nebolo to 
v žiarovke. Celý byt sa ponoril do 
šera.  Keď som sa poslepiačky umyl, 
vyšiel som z kúpeľne, kde ma už 
čakal môj štvornohý kamarát Hary. 
Pozrel na mňa tým svojím osved-
čeným pohľadom a všetko mi bolo 
jasné. Ide sa von. Často si neuve-
domujeme, ako sme závislí na mo-
derných vymoženostiach. Veď sa na 
to pozrime. Vyšiel som na chodbu. 
Náš panelák je pamätníkom socia-
lizmu – veľký, s množstvom malých 
bytov. Chodby nemajú okno a tak 
som sa snažil na tmavej chodbe ne-
zabiť. Hary bol vo výhode, pretože v 
tme  mu to ide oveľa lepšie ako mne. 
Veru, pán tvorstva už dávno nie je 
to, čo býval. 
 Keď sme sa s Harym vrá-
tili z prechádzky, prúd stále nešiel. 
Vyrazil som teda do práce bez ran-
nej kávy. Môžem povedať, že som 
závislý na svojich  rituáloch. Táto 
zmena ma mierne vyviedla z poho-
dy a cestou do práce som stále pre-
mýšľal nad tým, ako strašne nás vie 
obyčajný výpadok prúdu rozhodiť. 
Bodku za dnešným ránom mi dala 
policajná hliadka, keď som dostal 
pokutu, pretože som pri svojom 
premýšľaní prešvihol  „Kaliňákovu 
päťdesiatku“. 
 Keď tak nad tým premýš-
ľam, toto kolo človek vs. pes vyhral 
určite s prehľadom pes. 

S pozdravom
Martin Zámečník

PROTI SLNKU SA DÁ CHRÁNIŤ AJ ZDRAVOU VÝŽIVOU

Slniečko každým dňom viac a viac 
hreje a my čoskoro „nahodíme“ 
bikiny a vybehneme na pláže či 
kúpaliská. S letom automaticky 
prichádza opaľovanie. Z každej 
strany však počúvame, aké ne-
bezpečenstvá so sebou prináša 
slnenie. My vám prostredníctvom 
rád od doktora Igora Bukovského 
z Ambulancie klinickej výživy 
sídliacej na Mýtnej 5 (www.akv.sk) 
prezradíme, ako sa môžete pred 
nepriaznivými slnečnými lúčmi 
brániť a dokonca, v čom je slnenie 
prospešné.
 Naša kuchyňa nám posky-
tuje úžasne pestrú ponuku jedál, 
ktoré chránia pokožku pred slneč-
ným spálením, a teda i starnutím 
pokožky a rakovinou. Nevyhnut-
nosťou pri slnení zostávajú krémy 
s ochrannými faktormi, avšak 
niektoré potraviny dokážu svojimi 
vlastnosťami chrániť telo zvnútra.
   Azda najznámejším 
ochrancom v tejto oblasti je mrkva 
vďaka vysokému obsahu beta-ka-
roténu. Ten chráni pokožku tým, 
že UV žiarenie rozptyľuje a zabra-
ňuje jeho prieniku hlbšie do kože. 
Pol druha veľkej mrkvy denne zod-
povedá zhruba 25 mg beta-karoté-
nu, ktorý podľa výskumu dokáže 

po 12 týždňoch príjmu poskytnúť 
pokožke ochranný faktor dva až 
štyri. Veľa beta-karoténu a iných 
karotenoidov obsahujú aj marhule, 
špenát, paradajky, červený melón... 
Najúčinnejší beta-karotén je však 
prirodzený, teda nie syntetický 
v tabletkách. Podľa doterajších 
informácií môže byť syntetická 
forma beta-karoténu vo veľkých 
dávkach nebezpečná - veľmi prav-
depodobne podporuje oxidáciu 
(f ínske štúdie z roku 1996 preuká-
zali väčšie riziko vzniku rakoviny 
pľúc u fajčiarov, ktorí užívali syn-
tetický beta-karotén v tabletkách). 
Naopak, prírodný beta-karotén 
obsahuje izomér, ktorý poskytuje 
silnú antioxidačnú ochranu. Preto 
radšej uprednostnite žlté, oranžo-
vé a zelené ovocie a zeleninu pred 
tabletkami.
  Škodlivé účinky UV 
žiarenia účinne redukuje selén. 
Najbohatším známym potravino-
vým zdrojom selénu sú brazílske 
orechy. Ich dennou konzumáciou 
(v množstve približne 3-6 kusov) 
získate celú dennú dávku selénu.
  Ovsené vložky a obilniny 
sú zase zdrojom medi a vitamínu 
B6. Obe tieto živiny napomáhajú 
tvorbe melanínu – pigmentu, ktorý 
chráni pokožku pred slnkom. Me-
lanín spôsobuje opálenie pokožky. 
Je teda vhodné denne jesť ovsené 

vločky, varenú pšenicu alebo celo-
zrnné potraviny. Ďalšími vhodný-
mi zdrojmi medi sú napr. ustrice, 
strukoviny a sušené ovocie, ako 
napr. slivky.
  O priaznivých účinkoch 
olivového oleja ste iste už nemálo 
počuli. Austrálska štúdia z roku 
2001 preukázala, že tento olej 
v kombinácii s ovocím, zeleninou 
a strukovinami poskytuje pokožke 
významnú ochranu pred starnutím 
a vráskavením. Tipom, ako si zvýšiť 
príjem olivového oleja , môže byť 
jeho náhrada za maslo. Namiesto 
tučného masla si chlieb namáčajte 
do olivového oleja.
  Ďalším významným po-
mocníkom v boji proti nepriazni-
vým účinkom opaľovania sú su-
šené slivky. Ľudia, ktorí jedia veľa 
sušených sliviek, majú na pokožke 
vystavenej slnku menej vrások. Su-
šené slivky predstavujú koncentro-
vaný zdroj antioxidantov – látok, 
ktoré zneškodňujú voľné radikály 
zapríčiňujúce spálenie a rakovinu 
kože.
  Zdrojom inej skupiny 
antioxidantov – flavonoidov sú 
napríklad jablká. Niekoľko jabĺk 
denne pomôže zvýšiť ochranu 
proti škodám, ktoré spôsobujú 
voľné radikály vyvolané UV žiare-
ním. Flavonoidy sa nachádzajú aj v 
čaji, bobuľovitom ovocí, červenom 

víne, horkej čokoláde, obilninách 
a zelenej fazuli.
  Ak máte radi ryby, upred-
nostňujte mastné druhy - lososy, 
makrely či sardinky. Predbežné 
výsledky výskumu naznačujú, že 
rybí tuk môže chrániť pred UV žia-
rením, a to prostredníctvom znižo-
vania hladín látok, ktoré spôsobujú 
zápaly. 
   Aj keď budete dodržiavať 
spomenuté rady, nesmiete zabú-
dať na všeobecné zásady slnenia. 
V prvom rade – dodržujete pitný 
režim. Príjem dostatočného množ-
stva tekutín počas horúcich dní je 
dôležitý, aby ste zostali hydratova-
ní. Dehydratácia môže ovplyvniť 
úroveň vlhkosti pokožky, tým 
stráca svoju pružnosť a rýchlejšie 
starne. Nehovoriac o tom, že keď 
ste dlho na slnku bez príjmu te-
kutín, „koledujete“ si o poriadnu 
migrénu. Opaľujte sa do 10-tej a od 
15-tej, vyhnete sa najškodlivejšej 
a najnebezpečnejšej vlne žiarenia. 
Používajte pokrývku hlavy, slnečné 
okuliare a nezanedbávajte ani kré-
my na opaľovanie.
   Napokon perlička. Počas 
slnenia vzniká vplyvom UV žiare-
nia na pokožku vitamín D, ktorý sa 
považuje za jednu z najsilnejších 
zbraní boja pred mnohými druhmi 
rakoviny.

(vs)

NEUVERITEĽNÁ NOVINKA PRE VAŠE ZDRAVIE
Zbavíme vás vašich zdravotných problémov, ktoré Vám znepríjemňujú život

 Väčšinu z nás 
trápia rôzne druhy kož-
ných ochorení. Baktérie 
a vírusy sa stávajú odolné 
voči liekom, ktoré ich 
len nútia meniť svoju 
genetiku. Avšak prostrie-
dok, ktorý  je používaný 
v našom dermatologickom 
balneocentre, jedinom na 
Slovensku, vás zbaví prob-
lémov s najväčšou istotou.
 Atopické exémy, 
Plesne, Mykózy, Herpes 
na ústach, Zápaly ústnej 
dutiny, Rany, aj nehoja-
ce sa,  Lupienka, Alergie 
v dutine nosnej, Vonkaj-
šie zápaly rodidiel, He-
moroidy, navyše odstra-
ňuje zápach nôh, posilní 
sa celková hygiena kože 
a celotelová dekontami-
nácia MRSA.
 V stredisku pra-
cuje tím kvalifikovaných 
pracovníkov, ktorý vám 
vykonajú všetky úkony 
potrebné k zbaveniu sa 
vášho zdravotného prob-
lému. Vieme vám zaručiť 
s najväčšou istotou, že 
vyriešime všetky uvedené 
onemocnenia novou me-
tódou, ktorá je slovenským 
patentom. Ide o fyzikálne 
upravený roztok. Prostrie-
dok má všetky potrebné 
povolenia a testy, čo je pre 
vás zárukou, že sa nejedná 

o pochybnú alchýmiu. Navyše 
cena procedúry a aj samotného 
roztoku je prístupná pre každého 
aj v tejto tažkej finančnej kríze. 
Keď si človek spočíta koľko peňazí 
už zaplatil za svoje zdravie musí 
sa nad našou cenou len zasmiať 
a určite to poteší jeho srdce a aj 
peňaženku.
 Najkrásnejšie na tom je, 
že tento fyzikálny roztok vás na-
učíme používať aj doma a dozaista 
sa stane neoddeliteľnou súčasťou 
vašej rodiny.
 Naše Balneo-centrum 
sa nachádza v bratislavskom Ru-
žinove na Zimnej ulici (3) vedľa 
Martinského cintorína.
(tel.: 02 43 292 861, mobil: 0915 
839 174, e-mail solrelax@oran-
gemail.sk, www.solrelax.sk)
 Náš prostriedok je neto-
xický nedráždivý a zaručene nemá 
žiadne vedľajšie účinky na váš or-
ganizmus a čas, ktorý je potrebný 
venovať vášmu zdraviu je maxi-
málne 25minút.
 Veríme, že po prečítaní 
tohto článku a návšteve nášho Bal-
neo-centra sa aj vy zaradíte medzi 
šťastných ľudí,  ktorý sa s úsme-
vom zbavili svojho zdravotného 
problému. Zároveň máte práve te-
raz možnosť ešte získať aj finančný 
bonus pre vašu peňaženku.

Balneo-centrum pre zdravie

PES SYMPAŤÁK

 Občianske združenie Pes 
sympaťák v spolupráci s mestskou 
časťou Bratislava–Staré Mesto pri-
pravuje 4. ročník obľúbenej súťaže 
o titul Pes sympaťák. Uskutoční sa  
20. júna 2009 už tradične v Horskom 
parku v areáli tamojšej horárne. 
 Prvá uzávierka prihlášok 
bola do 25. mája, druhá uzávier-
ka bude 15. júna, prihlásiť sa však 
možno aj priamo na akcii, pričom 
poplatky sú 5 eur za prvého psa 
a 3,5 eura za každého ďalšieho. 
Dôchodcovia zaplatia jednotných 
2,5 eura, v disciplíne Dieťa a pes je 
takisto jednotná platba, a to 1 euro. 
Súťaží sa v štyroch kategóriách – od 
šesťmesačných psíkov (puppy) až po 
veteránov. 
 Program sa začína o 10. 
hod., samotnú súťaž odštartuje o 12. 
hod. disciplína Dieťa a pes, v ktorej 
svojich štvornohých miláčikov pred-
stavia najmladší účastníci. 

Viac informácií v propozíciách sú-
ťaže  na www.staremesto.sk.
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Stará mama Starého Mesta Miluška Bobaľová       Foto: Miroslav Košírer

INZERCIA

BRATISLAVA HOSTÍ FESTIVAL KULINÁRSKEHO UMENIA

 V dňoch 5. - 7. júna 2009 
sa bude na Tyršovom nábreží a 
v divadle Aréna konať historicky 
prvý Bratislava Food Fest. Premié-
rový ročník festivalu jedla sľubuje 
množstvo kulinárskych zážitkov, 
netradičné majstrovstvá Slovenska 
a pokus o Guinessov rekord. 

 Myšlienka festu nie je 
nová – všetky okolité krajiny 
poznajú tento typ festivalu, vo 
všetkých významných mestách má 
takýto festival dlhoročnú tradíciu 
a podporu verejnosti. Bratislava 
Food Fest má ambíciu založiť 

slovenskú tradíciu, ktorá bude 
podporovať osvetu a rozvoj našej 
gastronómie a turizmus. Cieľom 
prvého ročníka netradičnej akcie 
je predstaviť verejnosti najlepšie 
slovenské reštaurácie a pokúsiť sa 
zbúrať mýtus, že kvalitné prevádz-
ky sú drahé a neprístupné pre bež-
ných smrteľníkov. Počas troch dní 
si návštevníci budú môcť za sym-
bolické ceny vychutnať špeciality 
od popredných kuchárov nielen zo 
Slovenska, ale aj z Talianska, Fran-
cúzska, Španielska a obzrieť si ich 
priamo v akcii, dokonca sa niečo 
priučiť v minikurzoch varenia.
 Na Bratislava Food Feste 
budete môcť spoznať nové druhy 
potravín a exotických korenín, 
zúčastniť sa rôznych sprievodných 
akcií, ako sú odborné prednášky 
spojené s ochutnávkou vín, kávy, 
čajov, syrov, piva, budete mať 
možnosť spoznať nové trendy v bio 
strave a v diskusiách vyspovedať 

odborníkov na zdravú výživu. Na 
svoje si prídu aj deti v detskej škole 
varenia, ktorú pre nich pripraví 
Najlepší šéfkuchár roka 2008 a 
2009 Jaroslav Žídek z Erdődyho 
paláca. Bohatým sprievodným 

programom festivalu budú náv-
števníkov sprevádzať moderátor 
Richard Vrablec a Matúš z Fun 
radia. 

(pk) ONKOLOGICKÍ PA-
CIENTI MÔŽU VYUŽIŤ 

BEZPLATNÝ TÁBOR

 Liga proti rakovine or-
ganizuje niekoľko táborov pre 
onkologických pacientov, ktoré 
budú hradené z tohtoročnej 
zbierky Dňa narcisov.
 Tábor pre dospelých sa 
uskutoční od 5. júla do 11. júla 
2009 v Penzióne Gájuz – family 
Oščadnica. Keďže ubytovacia ka-
pacita je obmedzená, je potrebné 
sa čo najskôr prihlásiť na čísle  02 
/ 52 92 17 35 alebo mailoch: jan-
ka@lpr.sk, lpr@lpr.sk. 
 Detské tábory organizuje 
Klub Detskej Nádeje a Liga proti 
rakovine. Pre deti vo veku od 6 
do 13 rokov je pripravený Malý 
Onkotábor, ktorý sa uskutoční 
v termíne od 19. 7. do 1. 8. v Ag-
ropenzióne v  Novoti. Pre staršie 
deti vo veku od 13 do 18 rokov 
je tu Veľký Onkotábor, ktorý sa 
uskutoční v nasledujúcich dvoch 
týždňoch, teda v termíne od 
2. 8. do  16. 8. v hoteli Hrádok, 
Jelšava. Vďaka veľkému záujmu 
o predchádzajúce ročníky tá-
borov tento rok pribudla aj „Ví-
kendovka“ v termíne od 26. 6. do 
29. 6. v Striebornici. Ide o tábor 
v menšom. Prísť sem môžu deti 
od 8 do 18 rokov.
 V tábore sa deti odreagu-
jú a na chvíľu zabudnú, čím prešli 
alebo práve prechádzajú, získajú 
nových kamarátov, naberú se-
bavedomie, objavia nezávislosť, 
zažijú veľa zábavy. Počas celého 
pobytu dohliada na zdravotný 
stav detí lekár. O ich program 
sa starajú animátori – členovia 
Klubu Detskej Nádeje. Všetky 
náklady na tieto tábory sú hrade-
né z Dňa narcisov, a preto môže 
ísť na takýto pobyt každý malý 
onkologický pacient. Treba sa len 
odhodlať. Prihlášky nájdete na 
www.kdn.sk v sekcii „Letné onko 
tábory“.
 

(vs)

DOBRÁ VEC

STARÁ MAMA STARÉHO MESTA POZNÁ VÍŤAZKU
 Do súťaže o titul Sta-
rá mama Starého Mesta sa na 
základe výberu dostalo sedem 
adeptiek. Starosta historickej 
mestskej časti napokon odo-
vzdal korunku Starej mamy Mi-
luške Bobaľovej. Už piaty ročník 
súťaže Stará mama Starého 
Mesta sa konal v priestoroch 
Zichyho paláca na Ventúrskej 
ulici. Moderátorka programu 
prirovnala Starú mamu k Miss, 
avšak v Miss ide o krásu a v Sta-
rej mame o lásku.
 Podujatie pripravila Ok-
resná organizácia Jednoty dô-
chodcov Slovenska v spolupráci 
so staromestskou samosprávou. 
Každý klub navrhol niekoľko kan-
didátok na post Starej mamy. Na 
Okresnom výbore sa potom vy-
bralo sedem dám, ktoré postúpili 
do súťaže o korunku. Najstaršou 
súťažiacou bola 85-ročná jubilant-
ka, docentka Katarína Habovštia-
ková, ktorá má síce len tri dcéry, 
ale zato 17 vnúčat.
 Súťaž Stará mama Sta-
rého Mesta mala štyri kategórie. 
V prvej museli dámy povedať 
nejaký zážitok z výchovy detí či 
vnúčat alebo svoj životný najkrajší 
či najsmutnejší zážitok. Nasledu-
júca disciplína preverila rečnícke 

schopnosti starostu Andreja 
Petreka. 
 V ďalšej disciplíne bolo 
ich úlohou jednou vetou povedať 
svoje prianie do ďalších rokov. 
Napokon mohli staré mamy za-
bodovať v odpovedi na otázku: 
„Čím sa môžete vo svojom živote 
pochváliť?“

 Za víťazku bola napokon 
vybraná 78-ročná Miluška Boba-
ľová z Klubu učiteľov na Radlin-
ského ulici. Táto pani pochádza 
z Lozorna z chudobnej roľníckej 
rodiny. Napriek ťažkým ekono-
mickým pomerom sa jej podarilo 
vyštudovať vysokú školu a celý ži-
vot prežila ako učiteľka. Tvrdí, že 

nikdy nemala so študentmi prob-
lémy, pretože na škole ich neučili 
len vedomostiam, ale aj psycholó-
gii. Nabitá optimizmom a elánom 
si s radosťou prevzala korunku 
Starej mamy Starého Mesta.

(vs)
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MESTSKÁ PLÁŽ TENTO ROK V ŠTÝLE BAYWATCH

 Od soboty 30. mája 
môžu Bratislavčania opäť využí-
vať pravý breh Dunaja na oddych 
a relax spojený s opaľovaním sa 
na pieskovej pláži. Už tretíkrát 
organizuje spoločnosť T-Com v 
spolupráci s hlavným mestom a 
ďalšími partnermi mestskú pláž 
na Tyršovom nábreží. Tento 
rok je rozdelená do troch zón 
– športovej, zábavnej a relaxač-
nej. Vedľa športovej časti bude k 
dispozícii aj veľké detské ihrisko 

s množstvom preliezok. Tohoročná pláž sa 
vizuálne inšpirovala populárnym seriálom 
Baywatch.
 Mestská pláž na Tyršovom nábreží 
je koncipovaná tak, aby uspokojila všetky ve-
kové kategórie. Môžete si tu zašportovať na 
ihriskách prispôsobených pre plážový volejbal, 
futbal či hádzanú. Za vratnú zálohu je možné 
zapožičať si lopty, rakety či dokonca deku. 
 Dva bary poskytujú širokú ponuku 
nápojov a jedál. K dispozícii sú bezplatne po-
užiteľné slnečníky aj 300 ležadiel. V hojdacích 
sieťach si budú môcť návštevníci pláže prečí-

tať dennú tlač a časopisy. Detský 
pieskový raj je zóna, ktorá ponúka 
detské ihrisko, formičky na hranie a 
iné doplnky. V tejto časti sa nachá-
dza aj prebaľovací pult pre mamič-
ky s batoľatami. Pláž bude otvorená 
denne od 9:00 do 22:00 hod. až do 

1. septembra. Lákadlom bude bezpochyby i voľná wifi  sieť, ku 
ktorej sa bude môcť každý návštevník s notebookom zadarmo 
pripojiť. Vďaka Západoslovenskej energetike si budú môcť 
„vybití„ návštevníci pláže nabiť svoj mobil alebo notebook 
v špeciálnej nabíjacej stanici.

(vs)

TV BRATISLAVA – a ste v hlavnom mesteSeriál:
 Čo prináša, čím sa odli-
šuje jediná metropolitná televízia 
pre celé hlavné mesto Slovenska?  
Čím žije krásavica na Dunaji, čo ju 
trápi, teší, hnevá ? Nad čím si láme 
hlavu a čo za ňu hádže, kam kráča 
a s kým...jednoducho nekonečný 
seriál o živote v Bratislave píšu 
jej obyvatelia a spracúvajú štáby 
TV BRATISLAVA pod taktovkou 
skúseného šéfredaktora Igora 
Cehlárika.  Od rána do rána, deň čo 
deň, všetko podstatné o Bratislave 
nájdete na UPC alebo www.tvba.sk. 
„Sme tak blízko diváka, ako nikto iný“ 

– hovorí šéfredaktor napredujúcej ce-
lobratislavskej televízie, Igor Cehlárik, 
ktorému sme položili zopár otázok za 
vás.
V čom vidíte ako šéfredaktor jedi-
nej metropolitnej televízie pre celé 
hlavné mesto Bratislavu a okolie 
rozdiel pri vašej práci, hľadaní 
tém, príprave materiálov od iných 
televízií ? 
Po vyše dvoch rokoch vysielania je 
TV BRATISLAVA úspešnou a ob-
ľúbenou televíziou. Teší ma jej stále 
rastúca popularita u divákov, pretože 
práve divák a jeho spokojnosť dávajú 

našej práci zmysel. Bratislava má 
takmer 500 tisíc obyvateľov a k tomu 
vyše 150 000 ľudí do hlavného mesta 
dochádza. Zloženie obyvateľstva je 
rôznorodé. Pripravovať program tak, 
aby si v ňom každý našiel to svoje, nie 
je jednoduché. Postupne sme však vy-
tvorili súčasný model vysielania, ktorý 
je živý, pestrý, má stabilnú štruktúru,  
stavia na faktoch a mapuje bohatý 
bratislavský život. 
a  ten rozdiel... 
Môžeme si dovoliť priblížiť sa k člove-
ku celkom blízko. Mikrosvet hlavného 
mesta zahŕňa mozaiku tém od tipov 

na trávenie voľného času, cez úskalia 
cestovania a údržbu ciest, výstavbu 
mesta, prácu volených zástupcov, ná-
zory odborníkov, až po témy o život-
nom štýle, vrátane zdravotných. Ľudí 
zaujíma, kedy a kam môžu ísť, prečo 
sa deje niečo, čo ich prekvapilo – či 
už v pozitívnom, alebo negatívnom 
zmysle slova – včera pri prechádzke 
mestom či návrate z práce. 
To je veľmi sympatické. Vo vysielaní 
sme si všimli aj novinky, napríklad 
rubriku Primátor odpovedá. Podľa 
čoho aktualizujete štruktúru? 
Práve rubriku s pánom primátorom 

sme zaradili na základe diváckych podnetov. 
Keďže v Bratislave je množstvo pálčivých otázok, 
a my ich bez obalu primátorovi kladieme, bola to 
veľmi dobrá voľba. Sledovanosť je vysoká a my 
sme spokojní, pretože prinášame divákom odpo-
vede na ich otázky z prvej ruky. 
Čo pripravujete pre divákov TV BRATISLAVA 
do budúcnosti?
„Chceme, aby naše vysielanie bolo ešte aktuálnej-
šie, živšie, pestrejšie. Chceme, aby náš divák do-
stal čo najviac informácií pre každodenný život, 
ale tiež nám záleží na tom, aby sme spolutvorili 
vzťah k hlavnému mestu, teda aby sa divák za-
myslel, aby problémy, ktoré vynesieme na svetlo 
sveta pomohli zlepšiť kvalitu jeho života, aby boli 
volení zástupcovia sledovaní našou kamerou... 
V budúcnosti plánujeme ešte väčšmi zatraktívniť 
vysielanie prostredníctvom interaktivity a všet-
kého, čo pomôže zvládať ľuďom život v hlavnom 
meste.

  
Ďakujeme za rozhovor, v budúcom čísle prine-
sieme ďalšie informácie zo zákulisia jedinej met-
ropolitnej televízie pre hlavné mesto Slovenska 
– TV BRATISLAVA.
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